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AP raportöründen
Yunanistan’a

eleştiri

GTGB’de
“Kadınlar Konuştu”

11’de

POS cihazları için
son süre 
31 Mart 15’te

Fenerbahçe 
ligden çekiliyor

mu?

İSKEÇE Merkez Türk Azınlık
İlkokulu Atina’da yapılacak
Yunanistan İlkokulları Arası
Robotik Yarışmasına eyalet
birincisi olarak katılmaya hak
kazandı.

Aynı yarışmada Gümülcine
İdadiye Türk Azınlık İlkokulu
ise ikincilik ödülünü kazandı.

»5

2 Türk azınlık
okulundan
göğüs
kabartan
başarı

kültürdünya

Şehitler
Gümülcine’de 
anıldı
İstiklal Marşının kabulü ile Şehitleri
Anma Günü nedeniyle Türkiye’nin
Gümülcine Başkonsolosluğunda bir
tören düzenledi. Anma etkinliği
şehitler için bir dakikalık saygı
duruşu ve İstiklal Marşının
okunmasıyla başladı. İstiklal Marşını
İskeçeli ortaokul öğrencisi Demirkan
Baltacı piyanoyla seslendirdi.
» 10

Batı Trakya Türk Azınlığı Danışma
Kurulunda 14 Mart Perşembe günü
yapılan toplantıda Gümülcine
Müftüsü İbrahim Şerif yeniden
başkan seçildi.
»6

Başbakan Kiriakos Miçotakis, Ankara
ziyaretiyle ilgili olarak,  “Şu anki
programa göre, Recep Tayyip
Erdoğan’ın ziyaretine karşılık vermek
üzere mayıs ayında Ankara’da
olacağım.” dedi.
»3

Miçotakis 
mayıs ayında
Ankara’ya
gidiyor

Danışma
Kurulu 
İbrahim Şerif’le
devam

Çiftçiler çözüm
bekliyor!

SON dönemde yapılan çiftçi
eylemlerinin büyük bir sorunu
yansıttığını anlatan Trakya Tütün
Üreticileri Kooperatifi Başkanı
Sinan Ahmet, Avrupa Birliği’nin
yeni Ortak Tarım Politikası’nın
ciddi sıkıntılara neden olduğunu
söyledi. Sinan Ahmet, tütün
üreticilerinin tarımın genel
sorunlarının dışında ayrıca kendi
sorunları olduğuna dikkat çekti. 
Trakya Tarım Kooperatifi Başkanı
Erdi Şerif de gerek Avrupa
genelinde gerekse Yunanistan’da
eylemlerin temel nedeninin Ortak
Tarım Politikası’ndan
kaynaklanan sorunlar olduğunu
kaydetti. Azalan primlere, yüksek
mazot ve elektrik maliyetlerine
dikkat çeken Erdi Şerif, “Hükümet
tarım sektörü için, çiftçi kesimi
için acil bir eylem planını hayata
geçirmeli.” uyarısında bulundu. 

»8, 9

RODOP ve İskeçe milletvekilleri
Özgür Ferhat ile Hüseyin
Zeybek,  Antalya Diplomasi
Forumu’na katıldıkları
gerekçesiyle “newsbreak.gr”
haber sitesi tarafından
“hainlikle” itham edildiler. Söz
konusu haber sitesinde
yayımlanan “Yeni Sol’un iki
haini” başlıklı haber –
yorumda, iki azınlık
milletvekilinin Antalya
Diplomasi Forumu kastedilerek
“Yunan karşıtı foruma
katıldılar” denildi.
»11

Milletvekillerine “hain” suçlaması

Trakya Tütün Üreticileri Kooperatifi Başkanı Sinan Ahmet ve Trakya
Tarım Kooperatifi Başkanı Erdi Şerif, tarım sektöründeki sorunları ve
çiftçi eylemlerini GÜNDEM’e değerlendirdi. 
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8 Mart Dünya Kadınlar Günü
Başkonsoloslukta kutlandı

8 Mart Dünya Emekçi
Kadınlar Günü Türkiye’nin
Gümülcine
Başkonsolosluğunda
düzenlenen
bir etkinlikle
kutlandı.

Etkinlik, 8
Mart Cuma
günü
Türkiye’nin
Gümülcine
Başkonsolosu
Aykut Ünal
ve eşi İlayda
Ünal’ın ev
sahipliğinde
yapıldı.

Etkinliğe,
Gümülcine,
İskeçe ve
Meriç
illerinden çok
sayıda kadın
davetli katıldı.

Başkonsolos Aykut Ünal,
davetlilerin Kadınlar Gününü
kutladı ve açılış konuşmasını
yapmak üzere sözü eşi İlayda
Ünal’a bıraktı.

İlayda Ünal, Batı Trakyalı

Türk kadınlarının verdikleri
mücadele ile ilham kaynağı
olduklarını, kendisinin her
zaman Batı Trakya Türk

kadınının
yanında
olduğunu ve
bundan sonra
da olmaya
devam
edeceğini
söyledi.

Batı Trakya
Türk Kadın
Platformu
Sözcüsü
Zeynur Bargan
da yaptığı
konuşmada,
İlayda Ünal’a
davetlerinden
dolayı
teşekkür etti

ve tüm kadınların gününü
kutladı.

Etkinlik davetlilere
sunulan ikramlar ile devam
etti. Etkinliğe katılan tüm
kadınlara karanfil verildi.

‘Kadınlar Konuşuyor’ 
etkinliği düzenlendi

GÜMÜLCİNE Türk Gençler Birliği Kadınlar Kolu, 4 Mart
Pazartesi günü “Kadınlar Konuşuyor” isimli bir etkinlik
düzenlendi. Etkinlik kapsamında katılımcılar Batı Trakya
kadınının yaşanmışlıklarını, başarılarını ve sorunlarını dinleme
fırsatı buldu.

Moderatörlüğünü BAKEŞ Genel Müdürü Pervin Hayrullah’ın
yaptığı etkinlikte, GTGB Kadınlar Kolu Başkanı Aslı Ali
misafirlere katılımlarından dolayı teşekkür etti. 

Etkinlikte söz alan Türkiye’nin Gümülcine Başkonsolosu
Aykut Ünal’ın eşi İlayda Ünal ise etkinliğe katılmaktan mutluluk
duyduğunu belirterek, kadınların birlikteyken daha güçlü
olduklarına dikkat çekti.

Tecrübelerini paylaşan Ayşe Kırdali ve Mediha Bekiroğlu
bölgede yaşanan eğitim sorunlarına dikkat çekti. Eylem Amet,
Batı Trakya’ya uyum sürecini paylaşırken, Asime Hasanoğlu da
özgüvensiz bir neslin hayata etkisi ve bu durumda neler
yapılabileceği konularına değindi. 

Katılımcılardan Sevgi Molla özel eğitime ihtiyacı olan
çocukların toplumdaki yeri hakkında konuştu. Söz konusu
çocukların hakları konusunda ise Vildan Şerif bir konuşma yaptı.

Büyük bir
katılımla

gerçekleşen
etkinliğe

Gümülcine,
İskeçe ve

Meriç
illerinden çok
sayıda kadın

katıldı.    

Kadın Buluşmaları
Demircik’te devam etti

“İskeçe Türk Birliği (İTB),
Kadın Buluşmaları” 7 Mart
Perşembe günü Demircik
köyündeki etkinlik ile devam
etti.

İTB Kadılar Kolu ile İTB
kursları tarafından düzenlenen
etkinlikte iç mekan tasarımcısı
Emine Çıtak, “Doğru ve Sağlıklı
Bir Ev Tasarımı Nasıl Olmalı”
konulu bir sunum gerçekleştirdi.

Etkinliğe, İskeçe Türk Birliği
Asbaşkanı Sevil Şerifoğlu, Batı
Trakya Türk Kadın Platformu
Sözcüsü ve İTB Kadınlar Kolu
Başkanı Zeynur Bargan, İTB
Kadınlar Kolu üyeleri, İTB
kursiyerleri ve Demircik
köyünden çok sayıda kadın
katıldı.

Etkinliğin açılış konuşmasını
Demircik kursu eğitmeni Zehra
Bati yaptı. Gelen misafirlere
teşekkür eden Bati, kendisine ve
kursa her türlü desteģi veren
kadınlara teşekkür etti.

İTB Kadınlar Kolu Başkanı ve
Batı Trakya Türk Kadın
Platformu Sözcüsü Zeynur
Bargan da Demircikli kadınlarla
bir arada olmaktan duyduğu
memnuniyeti dile getirdi.
Bargan, amaçlarının yaptıkları
projeler ve etkinliklerle
kadınların yanında yer almak
olduğunu ifade etti.

İTB Asbaşkanı Sevil Şerifoğlu
da “İskeçe Türk Birliği olarak
Batı Trakya’daki Türk kültürünü
yaşatmanın yanı sıra toplumun
temel taşı olarak gördüğümüz
kadınlarımıza farklı alanlarda
katkı sağlamayı amaçlıyoruz.
Kadınlarımızın sosyal
alanlardaki ihtiyaçlarına da
cevap verebilmek için talepleri
doğrultusunda onları zaman
zaman uzmanlarla buluşturmak,
yemek, piknik ve gezi gibi
organizasyonlarla bir araya
getirerek daha sağlıklı daha
mutlu daha huzurlu kadınlar,
anneler ve eşler görmeyi
hedefliyoruz.” dedi.

Etkinliğe konuşmacı olarak

katılan iç mekan tasarımcısı
Emine Çıtak, “Doğru ve Sağlıklı
Bir Ev Tasarımı Nasıl Olmalı”
konulu bir sunum yaptı. Emine
Çıtak, doğru mobilya
yerleştirme, alanları daha ferah
ve geniş gösterme, evin iç
tasarımı gibi konularda gelen
soruları yanıtladı. 

Etkinlik sonunda kurs
eğitmeni Zehra Bati, konuşmacı
Emine Çıtak’a, İTB Asbaşkanı
Sevil Şerifoğlu’na ve İTB
Kadınlar Kolu Başkanı Zeynur
Bargan’a kursta hazırladıkları el
işi birer tepsi hediye etti.
Ardından kursiyerlerin
hazırladığı geleneksel yiyecekler
misafirlere ikram edildi.
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Miçotakis mayısta
Ankara’ya gidiyor
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BAŞBAKAN Kiriakos Miçotakis, Ankara
ziyaretinin mayıs ayında yapılacağını açıkladı.

Miçotakis, katıldığı bir televizyon
programında önümüzdeki dönemde Türkiye’ye
gerçekleştireceği resmi ziyarete de değindi.
Ziyaretin mayıs ayına planlandığını belirten
Miçotakis, “Türk tarafının Yunanistan ile
‘gerginlikler arasında köprü kurma’ yönündeki
samimi arzusunu” olumlu algıladıklarını
söyledi.

Skai TV’ye konuşan Miçotakis, Türkiye
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan’ın
geçen aralık ayında Atina’ya yaptığı ziyarete
atıfta bulunarak, “Şu anki programa göre,
Recep Tayyip Erdoğan’ın ziyaretine karşılık
vermek üzere mayıs ayında Ankara’da
olacağım.” dedi.

Miçotakis, “Türk liderliğinde gerginliklerin
aşılması yönünde samimi bir arzu var.
Münhasır Ekonomik Bölge sınırlandırması gibi
büyük bir dikenden bahsediyoruz ancak bunu
çözemesek bile medeni bir şekilde aynı fikirde
olmadığımızı kabul edebiliriz.” diye konuştu.

Başbakan Mitsotakis konuşmasında “Bu,
caydırıcı kabiliyetlerimizi geliştirmeyeceğimiz
anlamına gelmiyor.” ifadesini de kullandı.

BAKAN YARDIMCILARI GÖRÜŞTÜ
Bu arada, Türkiye ve Yunanistan Dışişleri

Bakan Yardımcıları, Ankara’da Siyasi Diyalog
Toplantısı’nda görüştü

Türkiye Dışişleri Bakan Yardımcısı
Büyükelçi Burak Akçapar ve Yunanistan
Dışişleri Bakan Yardımcısı Büyükelçi
Aleksandra Papadopulu, 11 Mart Pazartesi
günü Ankara’da düzenli Siyasi Diyalog
Toplantısı’nda bir araya geldi.

Dışişleri Bakanlığından yapılan yazılı
açıklamada, Akçapar ile Papadopulu’nun
Ankara’da düzenli Siyasi Diyalog Toplantısı
yaptığı bildirildi.

Görüşmelerde ikili ilişkilerin yanı sıra
bölgesel ve uluslararası konuların da ele
alındığı belirtilen açıklamada, "Her iki taraf da
iki ülke liderleri tarafından geçtiğimiz aralık
ayında Atina’da imzalanan Atina Bildirgesi
doğrultusunda mevcut olumlu atmosferi ikili
ve uluslararası işbirliği alanlarında geliştirmek
konusunda ortak taahhütlerini
yinelemişlerdir." ifadesine yer verildi.

Başbakan Kiriakos Miçotakis’in Türkiye’ye
yapması öngörülen ziyaretin hazırlıklarının da
ele alındığı görüşmede, ikili ilişkilerin tüm
yönlerini içerecek şekilde mevcut diyalog
kanallarında şimdiye kadar kaydedilen
gelişmelerin değerlendirildiğinin altı çizildi.

hul ya_emin@hot ma il.com

Hülya EM‹N

Bu inat yine?

Bir 8 Mart Dünya Emekçi
Kadınlar Gününü daha
geride bıraktık. New York’ta

129 işçi kadının hayatına mal olan,
daha iyi çalışma koşulları için
başlatılan grevin bir faciaya
dönüştüğü elim olayların yıl
dönümü 8 Mart. 

Bu acı olayların üzerinden bir
buçuk asrı aşkın zaman geçti
geçmesine ama kadına yaklaşımla
ilgili birçok şey değişmedi. 

Rodop İli Türk Kadınları Kültür
Derneğinin kaderi de…

2001 yılında bir grup kadın
tarafından kurulan dernek bu yıl da
8 Mart Dünya Kadınlar Gününü
kutlayamadı. Çünkü hukuki varlığı,
Avrupa İnsan Hakları
Mahkemesinin Yunanistan’ı
mahkum etmesine rağmen ülkemiz
makamları tarafından kabul
edilmiyor. 

Bölgede yaşayan kadınların
örgütlenme özgürlüğüne vurulan
bir ket olarak kabul edilen bu
yasağın tek nedeni ise derneğin
isminde yer alan “Türk” kelimesi.

İnsan anlam vermekte
zorlanıyor değil mi?..

Bir insanın kimliğinin bu denli
rahatsızlık yaratıyor olması akla
mantığa sığmıyor doğal olarak.

Akıl, mantık bir tarafa “Türk”
kelimesinin fobik bir hal aldığını
gözlemliyoruz. Pomak, Roman
derneklerinin varlığı kabul ediliyor,
hatta kurulması için teşvik ediliyor.
Ama Türk diyenin ağzına biber
sürülüyor.

Bu kelimeyi kullanmaktan kaçış
yolu yok ise, illa da kullanılacaksa,
o zaman da Türk demekten yine
imtina ediliyor, “Türk kökenli”
kelime oyunuyla durum
geçiştirilmeye çalışılıyor. 

Ülkemizin devlet politikasının
azınlığa yaklaşımı ortada. Etnik
değil, dini azınlıktan bahsediyor. 

Bireysel tanımlama demokratik
özgürlük olarak bahşediliyor
azınlığa. Ama toplu olarak
tanımlamaya gelince OLMAZ
deniyor! 

“Serhat boylarının kahraman
evlatlarının” yaşadığı bu bölgede
“Türk” ve “Türklük” “tehlike”
olarak algılanıyor ve bu algı
operasyonu için her türlü
enstrüman da kullanılıyor. 

Şubat ayı sonunda Avrupa
Komisyonu Başkan Yardımcısı
Margaritis Shinas
Gümülcine’deydi. Kendisine
Trakya Dimokritos Üniversitesi
Sosyal, Siyasal ve Ekonomik
Bilimler Fakültesi Siyaset Bilimi
Bölümü tarafından fahri doktora
ünvanı verildi.

Üniversitenin kampüsünde
gerçekleşen törende konuşan
Shinas, bölgede farklı kültürlerin
birlikte yaşaması konusuna da
değindi. Trakya’da farklı unsurların
barış içinde yaşadığını, bunun da
Avrupa için bir örnek
oluşturduğunu söylerken Shinas,
bölgedeki uyumu “Ezan sesi can
sesine karışıyor. Gümülcine
pazarında Pomaklar, Romanlar,
Hristiyanlar birlikte tezgah açıyor”
sözleriyle pekiştirmeye çalıştı. 

Ama ne gariptir ki Shinas’ın da
dili “Türk” demeye varamadı!

Dimokritos Üniversitesi
kürsüsünde Margaritis Shinas’ın
Avrupa Komisyonu Başkan
Yardımcısı gibi değil de,
Yunanistan devlet yetkilisi gibi
konuşuyor olması ne kadar etik,
tartışılır. 

Bana göre etik değil. Herşeyden
önce Avrupa Komisyonu, Avrupa
Birliği üyesi devletlerden bağımsız
bir niteliğe sahip ve Birliğin
yürütme konumundaki organı. 

Avrupa Komisyonunun Avrupa
Yaşam Tarzının Teşvikinden
Sorumlu Başkan Yardımcısı olarak
Shinas’ın portföyünde tanımlı olan
yani yetki alanına giren göçün yanı
sıra kültür konusunda daha
dikkatli  davranması gerekir diye
düşünüyorum. 

Temsil ettiği görevin tanımına
bile uymakta güçlük çeken
yetkililerin olduğu bir dünyada,
önyargılardan arınılmış ve kısa
vadeli siyasi hesaplar peşinde
koşulmayan bir iklime ne zaman
kavuşulacağı sorusunun cevabını
daha uzun bir süre alamayacağız
gibi gözüküyor. 

2001 yılından bu yana 8 Mart
Dünya Kadınlar Gününü
kutlayamayan Rodop İli Türk
Kadınları Kültür Derneğinin kendi
kimliğiyle bu günü ne zaman
kutlayabileceği sorusu da dahil
olmak üzere.

HAFTANIN YORUMU

@HulyaEmin1

Gümülcine Belediyesi, Daimi
İkamet Belgesinin “gov.gr”
internet sitesi üzerinden
elektronik ortamda alınabilecek
belediyelere dahil edildi.

İçişleri Bakanı Niki Kerameos,
Dijital Yönetim Bakanı Dimitris
Papastergiu ve İçişleri Bakan
Yardımcısı Thodoris Livanios'un
ortak kararıyla, Gümülcine
Belediyesi ülke genelinde gov.gr

üzerinden Daimi İkamet Belgesi
alınabilen 277 belediye arasında
yer alıyor. 

İhtiyaç sahiplerinin taxisnet
şifreleriyle başvurularını dijital
ortamda yapıp, Daimi İkamet
Belgesini 10 gün içinde gov.gr.
adresindeki Vatandaş
Kutusundan (������ ���
π�����) alabilecekleri belirtildi. 

Elektronik ikamet belgesi

Başbakan Miçotakis: “Şu anki programa göre,
Recep Tayyip Erdoğan’ın ziyaretine karşılık
vermek üzere mayıs ayında Ankara’da olacağım.”
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İSKEÇE
İlköğretim

Müdürlüğünün
okulda yapılmasına
izin vermediği
kermes, İskeçe
Çınar Camii
bahçesinde
gerçekleştirildi.

İskeçe Merkez
Türk İlkokulu son
sınıf öğrencilerinin
kültürel gezi ve
mezuniyet yıllığı
hazırlamak için
okul bahçesinde
düzenlemek istedikleri geleneksel kermese İskeçe İlköğretim Müdürlüğü
tarafından izin verilmedi. Bunun üzerine kermes 9 Mart Cumartesi günü yoğun
katılımla İskeçe Çınar Camii bahçesinde gerçekleştirildi.

Önceki yıllarda okul bahçesinde düzenlenen kermese bu yıl izin çıkmaması
dikkat çekti.

Kermese Türkiye’nin Gümülcine Başkonsolosu Aykut Ünal ve eşi İlayda Ünal,
Muavin Konsoloslar Barış Çulha, Subutay Koç ve Adnan Öztürk, İskeçe Müftüsü
Mustafa Trampa, İskeçe Yeni Sol Milletvekili Hüseyin Zeybek, Rodop Yeni Sol
Milletvekili Özgür Ferhat, İskeçe Türk Birliği Başkanı Ozan Ahmetoğlu, Batı
Trakya Azınlığı Yüksek Tahsilliler Derneği Başkanı Hüseyin Baltacı, Çınar Derneği
Başkanı Cengiz Ömer, DEB Partisi Genel Başkan Yardımcısı Bahri Belço, İskeçe
Azınlık Ortaokulu ve Lisesi Müdürü Selçuk Fehmi, azınlık kurum ve kuruluş
temsilcileri ile çok sayıda soydaş katıldı.

Kermes ile ilgili olarak İskeçe Merkez Türk İlkokulu Okul Aile Birliği ve
Encümen Heyetinin yaptıkları ortak açıklamada, “Bir etkinliğimizi daha alnımızın
akı ile tamamladık. Alkışlarımız kermesimiz için ellerinden geleni yapan 6.sınıf
öğrencilerimize ve velilerimize gelsin. Kermesimizde bizi yalnız bırakmayan
büyüklerimize ve halkımıza teşekkür ederiz.” ifadelerine yer verildi.

Okulda yapılmasına izin
verilmeyen kermes cami
avlusunda gerçekleşti

AP raportöründen “hukukun
üstünlüğü” konusunda eleştiri

İTB’nin ‘maske davası’ ertelendi

AVRUPA Parlamentosu (AP)
milletvekili Hollandalı Sophie in ’t Veld,
başta Yunanistan olmak üzere Avrupa
Birliği (AB) ülkelerinden bazılarında
demokrasi, hukukun üstünlüğü
konularında ciddi endişeleri olduğunu
belirterek, AB Komisyonu ve AP
başkanlığını bu durumu ciddiye
almamakla eleştirdi.

In ’t Veld, AB Komisyonunun, üye
ülkelerdeki adalet sistemlerinin
bağımsızlığı, etkinliği, yolsuzlukla
mücadeleye ilişkin yasal çerçeveleri,
basın özgürlüğü gibi konularda her sene
hazırladığı Hukukun Üstünlüğü
raporuyla ilgili, raportör sıfatıyla sunum
yaptı.

Önce basın toplantısında, daha sonra
AP Genel Kurulu’nda konuşan in ’t Veld,
üye ülkelerin bazılarında sistemsel,
bazılarında ise spesifik olarak hukukun
üstünlüğünün erozyona uğradığı
durumlar olduğunu söyledi.

In ’t Veld, AB Komisyonunun
raporunun bu endişe verici tabloyu
yansıtmadığını ifade ederek, Yunanistan,
Macaristan, Malta, Polonya, İtalya’nın
bu ülkeler arasında olduğunu belirtti.

Aşırıcı siyasi partilerin güçlendiğine

değinen in ’t Veld, yargı bağımsızlığının
birçok AB üyesi ülkede sorun haline
geldiğini kaydetti.

In ’t Veld, Yunanistan’da 57 kişinin
ölümüne neden olan tren kazasının
üzerinden bir yıl geçtiğini anımsatarak,
“Yolsuzluk ve dolandırıcılığın kelimenin
tam anlamıyla masum hayatlara mal
olabileceğini görüyorsunuz.” ifadesini
kullandı.

PASOK - KİNAL lideri ve aynı
zamanda AP milletvekili olan Nikos
Andrulakis ve gazeteci Thanasis Kukakis
gibi kişilerin dinlendiği skandala
değinen in ’t Veld şunları kaydetti:

“Bazı meslektaşlarımız casus
yazılımların hedefi oldu. Bu meclisin
başkanlığının, olayı bir tür küçük teknik
durum olarak ele aldığını görünce çok
şaşırdım ve endişelendim. Oysa bu
demokrasiye bir saldırıdır. Eğer bu
meclis üyelerinin güvenliğini,
bağımsızlığını ve özgürlüğünü ciddiye
almıyorsa, o zaman biz nasıl yürütmeye
karşı dengeleyici bir güç olabiliriz ki? Bu
beni çok endişelendiriyor. Bence
parlamenter demokrasi büyük bir baskı
altında.”

İSKEÇE Türk Birliğinin, Avrupa İnsan
Hakları Mahkemesi (AİHM) kararlarının
uygulanması ve derneğin yasal
statüsünün iadesi talebiyle açılan
davanın Yargıtayda
reddedilmesini protesto
etmek ve AİHM
kararlarının uygulanması
talebiyle 10 Temmuz 2021
tarihinde gerçekleştirdiği
yürüyüşte maske
takmadıkları gerekçesiyle
12 soydaş aleyhine
Gümülcine’deki Trakya
İstinaf Mahkemesinde
açılan dava ertelendi.

Aralarında müftü, İTB
başkanı, belediye başkanları, belediye
meclisi muhalefet liste başkanları, din
görevlileri ve öğretmenlerin de
bulunduğu 12 kişinin yargılandığı dava
4 Mart Pazartesi günü diğer davaların
uzun sürmesi nedeniyle 5 Mart Salı
gününe ertelendi. Sonraki gün de
yoğunluk nedeniyle söz konusu dava 4
Şubat 2025 tarihine kaldı.

İTB’nin Temmuz 2021’de
gerçekleştirdiği yürüyüşle ilgili davanın
görüşüleceği duruşmaya katılmak üzere
Gümülcine’deki Trakya İstinaf
Mahkemesinde, İTB Başkanı Ozan
Ahmetoğlu, sanıklardan Nihat
Osmanoğlu ve Gürhan Ömeroğlu ile

diğer sanıkların avukatları Ahmet Kara,
Ercan Ahmet ve Mehmet Arnavut hazır
bulundu.

10 Temmuz 2021 tarihinde İTB
tarafından düzenlenen
yürüyüşte maske
takmadıkları için savcılık
tarafından dava açılan
kişiler şöyle:

Batı Trakya Türk
Azınlığı Danışma Kurulu
Başkanı ve Gümülcine
Müftüsü İbrahim Şerif,
İskeçe Türk Birliği
Başkanı Ozan
Ahmetoğlu, Mustafçova
Belediye Başkanı Ahmet

Kurt, Kozlukebir eski Belediye Başkanı
Rıdvan Ahmet, Yassıköy eski Belediye
Başkanı Önder Mümin, Mustafçova eski
Belediye Başkanı Mustafa Cukal,
Mustafçova Belediyesi eski muhalefet
listesi başkanı Önder Meço, Mustafçova
eski Belediye Meclis Üyesi Murat Köse,
din görevlileri Erkan Azizoğlu ve Hamdi
Bekir, milletvekili danışmanı Gürhan
Ömeroğlu ve emekli öğretmen Nihat
Osmanoğlu.

Bu arada, dava açılan kişilerden biri
olan merhum İskeçe Müftüsü Ahmet
Mete’nin ismi vefat gerekçesiyle dava
dosyasından çıkartıldı.

İTB’nin
düzenlediği

yürüyüşte maske
takmadıkları

gerekçesiyle 12
soydaşın

yargılandığı dava
ertelendi.
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Batı Trakya Türk azınlık eğitimi, başta
Lozan Antlaşması ve 1951 ve 1968
Türkiye – Yunanistan arasında

imzalan kültür ve eğitim anlaşmaları
tarafından statüsü belirlenmiş ve esasları
saptamıştır. Azınlık eğitimi ve azınlık okulu,
Batı Trakya Türk Azınlığının hakkıdır. Bu,
kendisine uluslararası hukukun tanıdığı bir
haktır. Kesinlikle bir lütuf değildir. 

Yunanistan’ın ise uluslararası hukuktan
kaynaklı azınlık eğitimini koruyup yaşatma
yükümlülüğü vardır. Bu ülkenin
sorumluluğudur. Ancak şurası bir gerçek ki
vatandaşı olduğumuz ülkemiz Yunanistan bu
yükümlülüğünü ne yazık ki hakkıyla ve
yeterince yerine getirmedi ve getirmiyor. 

Bu yazının yazıldığı gün azınlık
ilkokullarına kayıt işlemlerinin yapılması için
son iki gün kalmıştı. Gelen mesajların çok da
iyi olmamasıyla birlikte okullarımızda
kayıtların hangi noktada olduğunu, gerileme
mi yoksa bir ilerleme mi var tüm bunları
önümüzdeki günlerde hep birlikte göreceğiz.
Azınlık eğitimi ve azınlık okulu, Batı Trakya
Türk Azınlığının sadece bir hakkı ve kazanımı
değil, en önemli kurumudur aynı zamanda.
Kültürünü, kimliğini, Türkçesini yaşatabilmesi
ve geliştirebilmesi için okul tabii ki de en
önemli unsurdur. Azınlık okulu, tüm
sorunlarına ve eksiklerine rağmen (sorunlar
ve eksikler sadece azınlık okulunda değil,
diğer okullarda da var) Batı Trakya Türk
azınlık bireylerinin hem kendi dilini hem de
ülkenin resmi dilini öğrenebilecek ve iki dilde
eğitim alabilecekleri yegane kurumlardır. 

Ancak özellikle son yıllarda azınlık eğitimi
ve azınlık okulunun çok ciddi bir
itibarsızlaştırma, geriletme ve zaman içinde
yok etme çabasıyla karşı karşıyayız. 

Peki bu nasıl oldu? Devlet ilk önce azınlık
eğitiminin ve azınlık okulunun sorunlarını
ortadan kaldırmak ve bu eğitim kurumunu
iyileştirmek için gelen tüm taleplere
kulaklarını tıkadı. Azınlık okuluyla ilgili olarak
hiçbir talep, Yunanistan Eğitim Bakanlığı
tarafından, dolayısıyla devlet tarafından
olumlu karşılanmadı. Örnek olarak azınlık
okullarında Türkçe öğretmeni olarak görev
yapacak eğitimcileri yetiştirecek, bu alanda
ihtiyaca cevap verebilecek bir eğitim
kurumunun açılması hiçbir şekilde kabul
edilmedi. Böyle bir olay hayata geçirilmedi.
Bu devletin bilinçli bir tercihiydi. Yeni
eğitimcileri yetiştirecek bir okulu – fakülteyi
bırakın, mevcut Türkçe öğretmenlerinin eğitim
içi seminer talepleri bile yıllarca görmezden
gelindi. 

Dolayısıyla eğitim sisteminin ve azınlık
okulunun sorunlarını çözmek şöyle dursun,
mevcut sorunlara yenileri eklendi. Devlet bu
konuda yükümlülüğünü yerine getirmeyi
bırakın, hiçbir talebe olumlu yanıt vermeyerek
azınlık okulunu kaderine terk etti. Azınlık
okulundaki Türkçe eğitimine deyim
yerindeyse “hasmane” bir tavırla bakıldı.
Sorunları çözmek, talepleri yerine getirmek,
okullarımızın ilerleyip gelişmesi yerine
“boşvermişlik”, “terk edilmişlik” ve
“vurdumduymazlık”la karşı karşı karşıya
azınlık okulu. 

Azınlık eğitimi ve azınlık okulu için bu
vahim durum yıllar geçtikçe “azınlık
eğitiminin itibarsızlaştırılması” operasyonuna
dönüştü. Azınlık okulunun kötü bir okul
olduğu, buradaki çocukların başarısızlığa
mahkum olduğu, başarılı çocukların, gelecek
vaat eden çocukların kesinlikle azınlık
ilkokuluna gönderilmemesine dair bir algı
operasyonu uzun yıllar önce çok ciddi bir
şekilde başladı ve hala tüm hızıyla da devam
ediyor. Bazı akademik çevreler, basın ve
siyasi aktörlerin azınlık eğitimine ve azınlık
okuluna karşı sistematik bir saldırı içinde
olduğunu bizler her gün yaşayarak görüyoruz.
Çocuklarımızın azınlık ilkokulları yerine devlet
ilkokullarına kayıt olmaları için
anaokullarından itibaren nasıl bir çaba içinde
olunduğuna çok kez şahit olduk. Bir çok
eğitimcinin de bu operasyonun gönüllü neferi
olarak çalışması gerçekten düşündürücü ve
üzücüdür. 

Tüm bu vahim manzara karşısında, azınlık
okulunun ve azınlık eğitim hakkının devam
etmesini isteyen ve bunun için mücadele eden
bir kesim var. Bu kesim de hala azınlık
okuluna ve azınlık eğitimine inanan Batı
Trakya Türk insanı. Yani azınlık üyesi öğrenci
velileri. Okullarının kapatılmaması için
arkadaşlarının azınlık okulunu tercih etmeleri
için uğraşan, encümen seçimlerine katılan,
okul aile birliği seçimlerini gerçekleştiren,
azınlık okullarında –tüm engellere rağmen-
etkinlikler düzenleyen, azınlık eğitiminin
olumsuzluklarına değil, olumlu tarafına
odaklanan öğrenci velileri. İşte bunun bir
örneğini daha birkaç gün önce yaşadık. İskeçe
Merkez Türk Azınlık İlkokulu ile Gümülcine
İdadiye Türk Azınlık İlkokulunun robotik
yarışmalarındaki başarısı. Bu başarı kesinlikle
öğrenci velilerinin ve öğrencilerin başarısıdır.
Azınlık ilkokuluna inanan bir avuç öğrenci
anne babasının çırpınışlarının bir sonucudur. 

Azınlık okullarında etkinlik yaptırmamak
için düne kadar geçerli olan uygulamaları
değiştiren, kayıtlarda sorun çıkartan, tüm
makul ve demokratik taleplerimize olumlu
yanıt vermeyen, azınlık eğitimini ve azınlık
okulunu “düşman” gibi gören, Türkçe’den
irite olan bir anlayışa karşı direnen ve her
şeye rağmen azınlık okulunu yaşatmaya
çalışan bir kesim var. Bu kutsal mücadeleyi
veren, azınlık okuluna sahip çıkmak için

çırpınan tüm veliler büyük bir alkışı çoktan
hak ediyor. 

Yeri gelmişken bir noktayı da vurgulamak
isterim. “İtibarsızlaştırma” operasyonlarıyla
öğrencisizliğe mahkum edilen ve kapanmayla
karşı karşıya olan azınlık okullarının
durumunu iyi incelemek gerekiyor. Her
kapanan azınlık okulu sadece kültürümüzün,
Türkçemizin ve kimliğimizin yaşatılmasına
vurulan bir darbe olmakla kalmıyor. Aynı
zamanda bu durum azınlık içinde bir istihdam
– işsizlik sorunu da yaşatıyor. Kapatılan her
azınlık okulu, azınlık mensubu öğretmenlerin
işsiz kalması demektir. Ancak kendi işlerini
kaybetme tehlikesiyle karşı karşıya olan
azınlık ilkokullarımızda görev yapan
eğitimcilerin yönettiği derneklerin bu konuda
gereken mücadeleyi verdiklerini söylemek
oldukça zor. En azından şu ana kadar. Umarım
bundan sonra bu durum değiştir. Buna sadece
“istihdam” penceresinden bakmak tabii ki
doğru değil. Yani “bizim üyelerimiz işsiz
kalıyor hadi mücadele edelim” olayı değildir
bu olay. Toplumsal yönü tabii ki daha ağır
basmaktadır. Ancak bu bakış açısıyla dahi
olsa çok daha ciddi bir tavrın alınmasının şart
olduğunu vurgulamak istiyorum. 

Azınlık eğitiminin ve azınlık okulunun beka
sorunu, kayıt döneminden birkaç gün önce
yapılacak yazılı açıklamalarla
geçiştirilemeyecek kadar ciddi ve vahimdir.
Bu vahim durumu görüp de azınlık
eğitiminden ve okulundan vazgeçmek tabii ki
de çıkış yolu değildir. Okullarımızın yaşaması
için çok onurlu bir mücadele veren ve
kalitenin yükselmesi için çalışan velileri bir
kez daha kutlamak isterim.  Fakat azınlık
eğitimini ve azınlık okulunu yaşatmak
istiyorsak topyekun bir mücadele gerekir. Bu
mücadelede en ön safta olması gerekenler de
fobilerden, endişelerden, akıllarındaki soru
işaretlerinden arınarak, uzaktan takip etmeyi
bırakıp öne geçmelidirler. 

Elbette ki bu mücadelede azınlık kurumları
ön sırada olmalıdır. Siyasilerimiz ise azınlık
eğitimi ve azınlık okulu ile ilgili gerçekleri
yetkililerin yüzüne karşı, olayın tüm
çıplaklığıyla sormalıdırlar. Yazımı uluslararası
hukukun gerekliliğini hatırlatarak bitirmek
istiyorum. Devlet, azınlık eğitimini ve okulunu
yaşatmak zorundadır. Buna uluslararası
hukuk nezdinde mecburdur… 

Ozan AHMETOĞLU

Azınlık eğitimi, “itibarsızlaştırma” gayretleri 
ve buna direnenler

HAYATIN İÇİNDEN

oza nah me tog lu2003@ya ho o.gr

Avrupa’dan Batı Trakya’ya keşif ziyareti 
KEŞİF heyeti, Batı Trakya

Türk toplumunun sorunlarını ve
karşı karşıya kaldığı hak
ihlallerini yerinde gözlemledi.

Avrupa Batı Trakya Türk
Federasyonu (ABTTF), 4 Mart
Pazartesi günü Avrupa’dan
akademisyen ve uzmanların yer
aldığı bir heyetle Batı Trakya’da
keşif ziyareti düzenledi.

ABTTF’yi temsilen
Uluslararası İlişkiler Direktörü
Melek Kırmacı Arık’ın katıldığı
keşif ziyareti heyetinde Avrupa
Azınlık Sorunları Merkezi (ECMI)
Dan-Alman Azınlıkları Sorunları
Bölümü Başkanı ve Güney
Danimarka Üniversitesi öğretim
üyesi Doç. Dr. Martin Klatt ile
Bulgaristan Ulusal Tarih
Müzesinden (HYSTORYSMUS)
Petranka Nedelcheva ve
Magdalena Marinova yer aldı. 

ABTTF’nin organizasyonu ve
hazırladığı program
çerçevesinde heyet ilk olarak
Gümülcine Seçilmiş Müftüsü ve
Batı Trakya Türk Azınlığı
Danışma Kurulu (BTTADK)
Başkanı İbrahim Şerif’i
makamında ziyaret ederek Batı
Trakya Türk toplumunun dini

özerkliğinin sistematik olarak
ihlal edilmesi ve din alanında
yaşadığı sorunlar hakkında bilgi
edindi.

Hemen ardından Batı Trakya
Türk toplumunun siyasi
alandaki temsilcisi olan Dostluk
Eşitlik Barış (DEB) Partisinin
Gümülcine’deki genel merkezini
ziyaret eden heyete, Batı Trakya
Türk toplumuna mensup
siyasetçilerin hedef gösterilmesi
ve Yunanistan genelinde
bağımsız adaylara da uygulanan
yüzde 3’lük seçim barajı ile ilgili
sorunlar aktarıldı.

Heyetin Batı Trakya Azınlığı
Yüksek Tahsilliler Derneği
(BTAYTD), Batı Trakya Azınlığı
Kültür ve Eğitim Şirketi (BAKEŞ)
ve Batı Trakya Türk Öğretmenler
Birliğini (BTTÖB) ziyaretlerinde,
Batı Trakya Türk toplumunun
eğitim alanında yaşadığı
sorunlar ve bu kapsamda özerk
statüdeki Türk ilkokullarının
kapatılması, Yunan
makamlarının bölgede iki dilli
Türk azınlık anaokulu
açılmasına izin vermemesi dile
getirildi.

İsminde “Türk” kelimesi

geçtiği için kapatılan Gümülcine
Türk Gençler Birliğini (GTGB)
ziyaret eden heyet, derneğin
tarihçesi ve faaliyetleri hakkında
bilgi aldı.

İskeçe Seçilmiş Müftüsü
Mustafa Trampa ile makamında
görüşen heyete müftülüğün
çalışmaları aktarıldı,
“Trakya’daki Müftülüklerin
Modernleştirilmesi” başlıklı yasa

ile Batı Trakya Türk toplumuna
ait müftülüklerin özerk
yapılarının tasfiye edilmeye
çalışıldığı ifade edildi.

İskeçe Türk Birliğini (İTB)
ziyaret eden heyet, isminde
geçen “Türk” kelimesi nedeniyle
kapatılan derneğin 40 yılı aşkın
süredir devam eden hukuk
mücadelesi ve Yunanistan’ın
Avrupa İnsan Hakları

Mahkemesinin (AİHM)
aleyhindeki ilgili kararını 16
yıldır uygulamaması hakkında
bilgi edindi.

Gündem ve Millet gazetelerini
ziyaret eden heyete,
Yunanistan’daki ana akım
medyada Batı Trakya Türk
toplumunu hedef alan
ayrımcılık ve nefret söylemi
hakkında bilgi verildi.
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Dedeağaç’da ‘Doğu Makedonya Trakya
2. Forumu’ gerçekleşti

DEDEAĞAÇ’da 13 - 14 Mart
tarihlerinde ikinci “Doğu Makedonya ve
Trakya Forumu” düzenlendi.

Dedeağaç’daki bir otelde gerçekleşen
etkinliğin açılışında Savunma Bakanı
Nikos Dendias, Kalkınma Bakanı Kostas
Skrekas, ABD’nin Atina Büyükelçisi
George Tsunis, Ulaştırma Bakanı Hristos
Staikuras, Doğu Makedonya - Trakya
Eyalet Başkanı Hristodulos Topsidis ve
Dedeağaç Belediye Başkanı İoannis
Zampukis söz aldı.

NİKOS DENDİAS
Savunma Bakanı Nikos Dendias
konuşmasında Doğu Makedonya -
Trakya eyaletinin stratejik önemine
değinerek, bölgenin Balkanlar ve Avrupa
Birliği açısından önemli bir rol
üstlendiğini ifade etti. Dendias, hem
Meriç ilinin hem de Trakya genelinin
farklı kültürlerin birlikte huzurla yaşadığı
bir bölge olduğunu söyledi.

Dedeağaç’ın Balkanlar, Ege, Doğu
Akdeniz, boğazlar ve Karadeniz
açısından önemli bir stratejik noktada
olduğunu vurgulayan Dendias, bölgenin
daha da gelişmesi için her türlü adımı
atacaklarını belirtti. 

Doğu Balkanlar’ın büyük oranda
AB’ye katıldığını hatırlatan Dendias, en
kısa zamanda Batı Balkanlar’daki
ülkelerin de AB ailesine katılması için
çabalarının devam ettiğini kaydetti.

Hem Yunanistan’ın hem de özelde
Dedeağaç’ın önemli stratejik rolünü
üstlenmesi için güçlü ve modern bir
orduya sahip olması gerektiğini belirten
Dendias, Savunma Bakanlığı olarak
silahlı kuvvetlerin güçlendirilmesi
konusunda 2030’a kadar bir planlama
yaptıklarını söyledi.

Türkiye Cumhurbaşkanı Recep Tayyip
Erdoğan’ın geçtiğimiz günlerde yaptığı
açıklamada 2028’de aday olmayacağını
söylediğini hatırlatan Dendias, Erdoğan
sonrası Türkiye’nin nasıl olacağını
dikkate almaları gerektiğini ifade etti.
Dendias, Erdoğan sonrası dönemde
iktidara gelecek olanların nasıl bir
stratejik politika yürüteceklerinin önemli
olduğunu kaydetti. 

Dendias son olarak Yunanistan’ın
bölgede barışın ve istikrarın hakim
olması için her türlü çabayı göstereceğini
kaydetti.

KOSTAS SKREKAS 
Kalkınma Bakanı Kostas Skrekas açılış
konuşmasında Dedeağaç’ın enerji
alanında önemli bir nokta haline

geldiğini ve bu durumun önemli bir
örnek olduğunu belirtti. Skrekas, güçlü
bir ordu için güçlü bir ekonominin
olması gerektiğini ifade etti.

Yunanistan’da son yıllarda nüfustaki
düşüşe dikkat çeken Skrekas, hükümet
olarak nüfus sorunu ile ilgilendiklerini ve
soruna çözüm bulmak için uğraştıklarını
belirtti. 

Skrekas, Dedeağaç’ın sadece
Yunanistan için değil tüm Balkan
ülkeleri için de elektrik üretimi açısından
önemli bir bölge haline geldiğini ifade
etti.

GEORGE TSUNİS
ABD’nin Atina Büyükelçisi Tsunis,
Yunanistan’ın bölgede önemli bir
müttefik, değerleri ve iş birliği ile
ABD’nin dostu olduğunu belirtti.
Demokratik değerleri Yunanistan ile
paylaştıklarını söyleyen Tsunis,
Yunanistan’ın tüm müttefik güçler için
önemli bir değer olduğunu kaydetti. 

Dedeağaç’ın potansiyel olarak
Yunanistan genelindeki en önemli
merkez haline geldiğini söyleyen Tsunis,
hem enerji hem stratejik anlamda
bölgenin kalkınması için gerek tüm
çalışmaları yapacaklarını kaydetti.

Ukrayna ile Rusya arasındaki savaşa
da değinen Tsunis, bu savaştan dolayı
Dedeağaç ve Yunanistan’ın öneminin
arttığını belirtti.

Tsunis Dedeağaç’ın önümüzdeki
yıllarda kilit rol oynayacak bir bölge
olduğunu da sözlerine ekledi. 

Tsunis ayrıca Başbakan Kiriakos
Miçotakis’in 4 Nisan  tarihinde ABD
Başkanı Joe Biden ile görüşebileceğini
duyurdu.

HRİSTOS STAİKURAS
Ulaştırma Bakanı Hristos Staikuras,
bölgenin stratejik önemini bildiklerini ve
bölgeye ulaşımın kolaylaşması için her
türlü çabayı gösterdiklerini söyledi.
Dedeağaç’ın özellikle Bulgaristan ve
Romanya ile bağlantı konusunda önemli
bir nokta olduğunu belirten Staikuras,
bölgede tren bağlantısının Dedeağaç
Limanı için son derece stratejik olduğunu
kaydetti. 

Sınır bölgesinde altyapı çalışmalarının
modernize edilmesi için Türkiye ile
sürekli temas halinde olduklarını
söyleyen Staikuras, kısa zamanda
Türkiye ile olan sınır kapılarının
modernize edileceğini ifade etti. 

HRİSTODULOS TOPSİDİS
Doğu Makedonya - Trakya Eyalet Başkanı
Topsidis konuşmasında eyalet genelinin
her alanda gelişmesi için çaba
gösterdiklerini belirtti. Eyaletin sadece
Yunanistan için değil Avrupa için de
önemli bir bölge olduğunu söyleyen
Topsidis, bu durumun bölgenin
gelişmesi için bir araç olması gerektiğini
ifade etti. Topsidis, eyalet yönetimi
olarak bölgenin kalkınması için her türlü
çabayı göstereceklerini sözlerine ekledi.

İOANNİS ZAMPUKİS
Dedeağaç Belediye Başkanı İoannis
Zampukis düzenlenen forumun
Dedeağaç için son derece önemli
olduğunu kaydetti. 

Bölgede oluşturulacak FSRU
merkezinin de önemine vurgu yapan
Zampukis, bunun yanı sıra demir yolu
hatlarının düzenlenmesinin de dikkate
alınması gerektiğini kaydetti.

Demir yolu hattının uzun süredir
çalışmadığını hatırltan Zampukis, bu
sorunun bir an önce çözülmesinin bölge
için son derece önemli olduğunu belirtti.

Zambukis son olarak geçtiğimiz yaz
ayında bölgeyi etkileyen yangın
felaketine değinerek bölgede oluşan
hasarların ve zararların karşılanması için
özel çalışma yapılması gerektiği belirtti.

GOEFFREY PYATT
Etkinliğe video mesajı ile katılan ABD
Enerji Kaynaklarından Sorumlu Bakan
Yardımcısı Goeffrey Pyatt, konuşmasında
ABD ile Yunanistan arasındaki
dayanışmaya dikkat çekerek, eski Atina
Büyükelçisi olarak iki ülke arasındaki iş
birliğinin artırılması için her türlü çabayı
gösterdiğini söyledi. Yapılan çalışmalar
sonucunda Dedeağaç’ın önemli bir
merkez haline geldiğini söyleyen Pyatt,
Yunanistan’da görev yaptığı süre
boyunca özel olarak Kuzey Yunanistan
ve Dedeağaç ile ilgili projelere ağırlık
verdiğini kaydetti. 

YORGOS YERAPETRİTİS
Etkinliğin ikinci gününde konuşan
Dışişleri Bakanı Yorgos Yerapetritis,
Dedeağaç’ın enerji ve stratejik açıdan
önemine dikkat çekerek, bölgenin daha
da fazla kalkınması için otoyol ve

demiryolu ağlarının modernize edilmesi
gerektiğini söyledi. 

Bölgenin ABD ile yapılan ikili
anlaşmalar sonucunda oldukça önemli
bir değer kazandığını söyleyen
Yerapetritis, Dedeağaç’ın özellikle Rusya
- Ukrayna savaşından sonra enerji
anlamında ön plana çıktığını kaydetti.

Bölgeyi ilgilendiren konular arasında
sadece Ukrayna – Rusya savaşının
olmadığını belirten Yerapetritis,
Ortadoğu’da yaşanan olayların da
yakından takip edilmesi gerektiğini ifade
etti. 

Gazze’ye insani yardım ulaştırmak için
mevcut deniz yolunun gerekli olduğunu
ancak yeterli olmadığını söyleyen
Yerapetritis, Gazze’de sadece temel
ihtiyaç malzemelerine değil aynı
zamanda sağlık ve altyapı hizmetlerinin
de sağlanabilmesi için yeni insani yardım
koridorlarının açılmasına gerek
duyulduğunu dile getirdi.

Avrupa Birliği’nin (AB) Kızıldeniz’de
Husilere karşı yürüttüğü “Aspides” isimli
misyonda Yunanistan’ın yer almasını da
değerlendiren Yerapetritis, Yunanistan’ın
saldırgan değil savunmacı rol
üstleneceğini ifade etti.

Mısır’ın Orta doğudaki krizde
üstlendiği role de değinen Dışişleri
Bakanı, Mısır’ın bölgede önemli bir güç
olduğunu ve Gazze ile sınırı olan
ülkelerden biri olarak baskı altında
kaldığını kaydetti. Yerapetritis,
Yunanistan olarak Mısır’a gerekli
desteğin verilmesi için ellerinden gelen
çalışmaları yaptıklarını ifade etti. 

Türkiye ile Yunanistan arasındaki
ilişkilere de değinen Yerapetritis, diyalog
kanallarının açık kalması gerektiğini
söyledi. İyi niyetli ve yapıcı bir tavrın
benimsenmesi durumunda iki ülke
arasındaki ilişkilerin daha iyi bir noktaya
geleceğini belirten Yerapetritis, en
önemli hedeflerinin fikir ayrılıklarının
krize dönüşmemesi olduğunu kaydetti. 

Türkiye Cumhurbaşkanı Recep Tayyip
Erdoğan ile Başbakan Kiriakos
Miçotakis’in mayısta bir araya geleceğini
anımsatan Yerapetritis, kendisinin de
Türkiye Dışişleri Bakanı Hakan Fidan ile
bu görüşme öncesinde buluşacağını
kaydetti.

Dedeağaç’da düzenlenen forum 14
Mart Perşembe akşamı sona erdi. 
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BATI Trakya’da iki Türk azınlık
ilkokulu, “Robotik Kodlama”
yarışmasında büyük bir başarı elde
ederek finale katılmaya hak kazandı.

“Stem Education”dan yapılan
açıklamada, eyalet genelinden İskeçe’de
bir araya gelen farklı ilkokul ve
ortaokullardan 75 takımın, “Robotik
Kodlama” yarışmasına katıldığı ve
yenilikçi teknolojik çözümler içeren
projeleriyle yarıştığı kaydedildi.

Açıklamada, Gümülcine İdadiye Türk
Azınlık İlkokulu ve İskeçe Merkez Türk
Azınlık İlkokulu takımlarının, bölge
genelinde dereceye girerek Atina’da
düzenlenecek final yarışmasına
katılmaya hak kazandıkları belirtildi.

İSKEÇE MERKEZ TÜRK 
AZINLIK İLKOKULU
Eyalet genelinde yapılan yarışmaya
katılan İskeçe Merkez Türk Azınlık
İlkokulu Robotik Takımı, yarışmada
birinci oldu. Şampiyon takıma birinciliği,
Akdeniz kültür ve yaşamını anlatan proje
getirdi.

İskeçe Robotik Takımında, Ali
Karadayı, Kerem Ruşen, Eymen Mahmut,
Mehmet Hoçka, Mediha Çıtak ve Fatma
Çıtak isimli öğrenciler yer aldı.

İskeçe Merkez Türk Azınlık İlkokulu
Encümen Heyeti ile Okul Aile Birliği
yaptığı ortak açıklamada birincilik ödülü
kazanan ekibi tebrik etti. Açıklamada şu
ifadeler yer aldı: “İddia ediyoruz dedik ve
sözümüzün arkasında durduk. Bugün
İskeçe de gerçekleşen Makedonya Trakya
Eyaleti Robotik Kodlama Yarışmasında
Okulumuz - Çocuklarımız birinci
olmuştur. Başta öğretmenimiz Elif Molla
olmak üzere tüm çocuklarımızı tebrik
ediyoruz. Biz size inandık güvendik, siz
de okulumuza birinciliği getirerek bizleri
gururlandırdınız. Daha nice başarılara.”

İskeçe Merkez Türk Azınlık İlkokulu 30
- 31 Mart  tarihlerinde Atina’da yapılacak
Yunanistan İlkokulları Arası Robotik

Yarışmasına eyalet birincisi olarak
katılmaya hak kazandı.

GÜMÜLCİNE İDADİYE İLKOKULU
Aynı yarışmada Gümülcine İdadiye Türk
Azınlık İlkokulu ise ikincilik ödülünü
kazandı.

Eğitimci Ali Payamlı yönetiminde
İdadiye Türk Azınlık İlkokulu
öğrencilerinden oluşan takım,
Gümülcine’den Atina’daki finallere
katılmaya hak kazana tek takım oldu.

Konuyla ilgili İdadiye İlkokulu Okul
Aile Birliği tarafından yapılan
açıklamada şu ifadelere yer verildi:

“9 Mart 2024 Cumartesi günü İskeçe

şehrinde Eyalet bazında gerçekleşen
Robotik Kodlama ön elemelerinde;
okulumuz öğrencileri profesyonel
eğitimcimiz Ali Payamlı eşliğinde
yarışmalara katılmış ve çocukların hayal
dünyası ve fikirleriyle geliştirdiği projesiyle
büyük beğeni toplamıştır.

Kategorisinde; 3 takımdan biri ve
Gümülcine şehrinden, Atina’daki finallere
katılmaya hak kazanan tek takım olmuştur.
Okulumuzu ve şehrimizi en iyi şekilde
temsil eden efsane takımımızı gönülden
kutluyoruz. Atina’daki finallerde
öncelikle okulumuz öğrencilerine ve
farklı gruplarda yarışacak tüm okullara
başarılar dileriz.”

İskeçe Merkez Türk Azınlık İlkokulu ile Gümülcine İdadiye Türk Azınlık
İlkokulu bölge genelinde dereceye girerek Atina'da düzenlenecek "Robotik
Kodlama" yarışmasının finaline katılmaya hak kazandı.

Batı Trakya Türk Azınlığı
Danışma Kurulunda seçimler
gerçekleşti.

Batı Trakya Türk Azınlığı
Danışma Kurulunda (BTTADK) 14
Mart Perşembe günü yapılan
toplantıda Gümülcine Müftüsü
İbrahim Şerif yeniden başkan
seçildi.

Kozlukebir Belediye Başkanı
Erdem Hüseyin ve Mustafçova
Belediye Başkanı Ahmet Kurt ise
Danışma Kurulu Başkan
Yardımcılığı görevlerini üstlendiler.

Gümülcine Türk Gençler Birliği
Başkanı Sedat Hasan da Genel
Sekreter olarak görevini
sürdürecek.

Danışma Kurulu
İbrahim Şerif’le
devam

İskeçe Azınlık
Ortaokulu –
Lisesi Okul 
Aile Birliği 
seçimleri yapıldı

İSKEÇE Azınlık Ortaokulu - Lisesi
Okul Aile Birliğinin seçimleri 9 Mart
Cumartesi günü okulun İskeçe
Aşağımahalledeki Spor Sitesinde
gerçekleştirildi. 

Seçimlerde 170 veli oy kullandı.
Buna göre İskeçe Azınlık Ortaokulu

- Lisesi Okul Aile Birliğinin yeni
yönetim ve denetim kurulu üyeleri ve
aldıkları oylar şöyle oldu:

YÖNETİM KURULU ADAYLARI
Cemalettin Efendi: 129 oy
Selma Veli: 94 oy
Erdal Hocaoğlu: 81 oy
İbrahim İbrahimko: 73 oy
Feride Mihtar Küçük: 72 oy
Reyhan Deli: 68 oy
Şerife Mustafaoğlu: 60 oy

DENETİM KURULU ADAYLARI
Münevver Ago: 117 oy
Mümin Mümin: 111 oy
Emine Eminoğlu: 58 oy

2 Türk azınlık okulundan
göğüs kabartan başarı
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Sinan Ahmet, “Son dönemde
Yunanistan genelinde yapılan
çiftçi eylemleri aslında bütün
Avrupa genelinde yapılan
eylemlerin bir parçası. Tarım
sektörü sadece Yunanistan’da
değil, Avrupa’nın genelinde
ciddi problemler yaşıyor. Ülke
genelinde yapılan tüm çiftçi
eylemlerinde vardık. Selanik’te
vardık. Dedeağaç’ta vardık.
Gümülcine’deki eylemlerde
zaten vardık. Hatta son olarak
Atina’da yapılan eylemde de
temsilciler vardı.” diye konuştu.

ÜRETİM MALİYETLERİ 
ÇOK YÜKSEK
Tarım sektöründeki çiftçilerin
en büyük sorununun üretim
maliyeti olduğunu vurgulayan
Sinan Ahmet, “Çiftçilerin
ekonomik sıkıntılarını kısa bir
şekilde özetlemek oldukça güç.
Çünkü birden fazla sorun var ve
ciddi sorunlar var. Her şeyden
önemlisi çok farklı ürünler var.
Farklı üretim şekilleri var. Bu
üretim şekillerinde de çok farklı
sorunlar var. Üretim maliyeti
ekonomik durumu en çok
zorlaştıran konuların başında
geliyor. Çiftçilerin ortak derdi
diyebiliriz. Bu sorun çözüme
doğru da gitmiyor. Ne yazık ki
daha vahim bir hal alıyor.”
dedi. 

“EYLEMLERDEN
VAZGEÇİLMEDİ”
Ahmet sözlerine şöyle devam
etti: “Tam manasıyla traktörler
yollardan geri döndü. Fakat
eylemlerden vazgeçilmedi. Yani
yolları kapatmaya yönelik
eylemlerden dönüldü
diyebiliriz. En azından durum

şu anda böyle. Aslında
çiftçilerin amacı yoluna
gitmekte olan, işine gücüne
gitmekte olan vatandaşa sorun
yaratmak değildi. Biz yolları
kapatarak insanların günlük
yaşamında sıkıntı yaratmak
istemedik ancak bizim de
sorunlarımızı ve sesimizi
duyurmamız gerekiyor. Tabi
hükümet yapılan eylemlerden
sonra bazı önlemler açıkladı.
Buna göre mazot indirimi
yapılacak. Ayrıca elektrikte bazı
indirimler yapılacak. Ancak
açıklanan bu önlemler çiftçiler
tarafından yetersiz bulundu.” 

TÜTÜN ÜRETİCİSİ HİÇ BİR
AB PROGRAMINDAN
YARARLANAMIYOR
Tütün üreticileri olarak tarımın
genel sorunlarının dışında
ayrıca kendi sorunları
olduğunu kaydeden Sinan
Ahmet, “Tütün üreticilerinin bu
sektörde en sıkıntılı
kesimlerden biri olduğunu
söylemek gerekir. 2010 yılında 8
– 10 bin euro prim alan bir
üretici, bugün 2 – 3 bin euro
alabiliyor. Bu kadar büyük bir
düşüş söz konusu. Bir de tabi
artan üretim maliyetleri var.
Ciddi bir sorun daha var. Tütün
üreticisi küçük üreticidir. Yani
az miktarda tarla çalışır. Bizim
çalıştığımız tarla miktarı
ortalama olarak 15 dönüm. Bu
kadar dönüme sahip olan bir
üretici neredeyse hiçbir AB
programından yararlanamıyor.
Kendini geliştirmek istese dahi,
yeni bir atılım yapmak istese
dahi bunu yapamıyor. Hiçbir
programa giremiyor. Araç –
gereçlerini yenilemek istese de
yapamıyor. Peki bu üretici ne
yapsın? Bizim ne yapmamız
gerekiyor? Çiftçiliği mi
bırakalım? Bizim
Domurköy’deki,
Karacalköy’deki,
Susurköy’deki, Hemetli’deki
tütün üreticimiz kendini

geliştirmek istiyor. Örneğin yeni
makinalar almak istiyor. Araç –
gereçleri yenilemek istiyor.
Ancak sahip olduğu dönümler
yetmediği için hiçbir AB
programına dahil olamıyor.
Böylece kendini geliştirmek ve
büyütmek imkanına da sahip
olamıyor. Sizin de
anlayacağınız gibi Avrupa
Birliği sistemi küçük çiftçiye
yardım etmiyor. Büyük çiftçiye
avantajlar sağlıyor ancak bizim
gibi küçük çiftiyi görmezden
geliyor. İşte biz bunun
değişmesini istiyoruz. Öyle
anlıyoruz ki AB’den para
alabilmek için, destek
alabilmek için büyük çiftçi
olmak lazım. Peki küçük
çiftçileri ne yapacağız? Açlığa
mı mahkum edeceğiz? Büyük
çiftçinin sigortası 150 euro ise
küçük çiftçinin de o kadar.
Öyleyse bu ayrım neden? Bakın
bu durumda bizim tütün
üreticilerimizin ve genelde
azınlık çiftçisinin AB
programlarından yararlanması
çok zor.” diye konuştu. 

AB’NİN KESTİĞİ PRİMİN
YERİNE KİLO BAŞINA 
VEYA DÖNÜM BAŞINA
DESTEK İSTİYORUZ
AB’nin kestiği primleri telafi
etme adına hükümetten destek
beklediklerini defalarca dile
getirdiklerini kaydeden Tütün
Üreticileri Kooperatifi Başkanı
Sinan Ahmet, “Biz hükümetten
talep ettik ve ediyoruz. Kesilen
primlerin yerine ya kilo başına
destek ver ya da dönüm başına
destek ver. Ama mutlaka bir
destek ver. Bakın AB’den
Yunanistan’a bu alanda verilen
destek miktarında bir değişiklik
yok. Yani tarım ürünlerine
verilecek destek primleri için
verilen para miktarında bir
değişiklik olmadı. Daha önce
Yunanistan bunun için ne
alıyorsa yine aynısını almaya
devam ediyor. O zaman bizim

tütün üreticisine verilen prim
neden azaldı? ‘Madem ki azaldı
o zaman hükümet olarak bu
azalmayı telafi et’ diyoruz. Ya
dönüm başına, ya da kilo
başına bize destek ver. Bizim de
kooperatif olarak tüm
girişimlerimiz ve
görüşmelerimiz bu doğrultuda.”
dedi. 

YENİ ORTAK TARIM
POLİTİKASI EYLEMLERİ 
DE TETİKLEDİ
Avrupa Birliği’nin yeni Ortak
Tarım Politikası’nın sadece
Yunanistan’da değil, tüm
Avrupa’da ciddi sorunlara
neden olduğunu ifade eden
Sinan Ahmet, “Çok büyük
değişikliklere gidildi ancak
ülkelerdeki çiftçiler buna hazır
değil. Bu değişikliklere de uyum
sağlamak gerçekten çok zor.
Yeni Ortak Tarım Politikası çok
büyük sorunlara neden oldu.
Üretim maliyetleri, enerji
sıkıntısı, Ukrayna savaşı
derken, tarımda her şeyin
değişikliğe gitmesi çiftçileri çok
zor durumda bıraktı. Özellikle
küçük çiftçi çok zor durumda.
Ortak tarım politikası bu
eylemleri bir anlamda tetikledi
diyebiliriz. Avrupa’da tarım
sektöründe büyük problemler
var. Bu nedenle de zaten
Brüksel’de, Paris’te,
Almanya’da traktörleri yollarda
gördük. Eylem yaptıklarına
şahit olduk. Daha önceleri
görmediğimiz manzaralardı
bunlar. AB üyesi ülkeler kendi
tarım sektörünü çok iyi analiz
etmeli ve iyi bir planlama
yapmalı. Çözümler de ona göre
hazırlanmalı. Eylemler şimdilik
durmuş olabilir ancak
taleplerimizle ilgili mücadele
devam ediyor. Görüşmeler ve
temaslar hükümet nezdinde
sürüyor. İnşallah olumlu
sonuçlar çıkar.” ifadelerini
kullandı. 

“Traktörler yollardan çekildi
ancak mücadelemiz sürüyor” 

Trakya Tütün
Üreticileri

Kooperatifi
Başkanı Sinan

Ahmet tarım
sektöründeki
sorunları ve

çiftçi
eylemlerini
GÜNDEM’e

değerlendirdi. 
Son dönemde
yapılan çiftçi
eylemlerinin

büyük bir
sorunu

yansıttığını
anlatan

kooperatif
başkanı, Avrupa

Birliği’nin yeni
Ortak Tarım

Politikası’nın
ciddi sıkıntılara
neden olduğunu

söyledi.  
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TRAKYA Tarım Kooperatifi
Başkanı Erdi Şerif, çiftçi
eylemleriyle ilgili olarak
GÜNDEM’e konuştu. Yeni Ortak
Tarım Politikası nedeniyle
adeta bir kaos yaşadığını
belirten Şerif, gerek Avrupa
genelinde gerekse
Yunanistan’da eylemlerin temel
nedeninin Ortak Tarım
Politikası’ndan kaynaklanan
sorunlar olduğunu söyledi. 

Trakya Tarım Kooperatifinin
dört yıl önce faaliyete geçtiğini
hatırlatan Şerif, amaçlarının
tütüne alternatif ürünler arayan
veya bu ürünleri çalışan
çiftçileri örgütlemek ve bu
ürünlere pazar bulmak
olduğunu söyledi. Üniversite
eğitimini Edirne’de Trakya
Üniversitesi Ziraat Fakültesinde
tamamlayan Erdi Şerif,
“Kooperatif olarak çalıştığımız
ürünler arasında biber türleri,
karpuz, patlıcan ve buğday var.
Bunların yanı sıra bu yıl bu

ürünlere
tarla

domatesi ve Mora biberini de
dahil ettik. Şu anda altı ürünle
çalışıyoruz. Kooperatifteki
resmi üye sayımız 150.
Üyelerimizle sözleşme usulüyle
çalışıyoruz. Kooperatifin
merkezi Gümülcine’ye bağlı
Narlıköy’de. Yaklaşık 250
üreticiyle bir etkileşimimiz ve
alışverişimiz var. Onların
ürünlerini alıp daha çok
ihracata yönelik çalışıyoruz.
Üye sayımızı çok daha hızlı bir
şekilde arttırabiliriz ancak bu
konuda kontrollü gidiyoruz.
Çünkü kar amacı güden bir
kooperatifiz ve üyelerimize
istikrarlı bir şekilde kar
ettirmeyi amaçlıyoruz.
Dolayısıyla kooperatifin ve
üyelerimizin yararı bizim için
öncelik.” diye konuştu. 

“ÜRÜNLERİMİZ ALMANYA 
BAŞTA OLMAK ÜZERE
AVRUPA ÜLKELERİNE
GİDİYOR”
Sözleşmeyle çalıştıkları
üyelerden alınan ürünlerin yurt
dışına, özellikle de Avrupa
ülkelerine yönelik ihraç
edildiğini dile getiren Erdin
Şerif, “Ürünlerimiz daha çok dış
pazara gidiyor. İhraç ettiğimiz
ülkelerin başında Almanya
geliyor. Daha sonra Hollanda,
Macaristan ve İsviçre. Ayrıca
Bulgaristan ve Romanya’ya da
mal vermeye başladık. Kısaca
söylemek gerekirse, Almanya
ağırlıklı olmak üzere Avrupa

geneli diyebiliriz.”

HEM AVRUPA
DÜZEYİNDE, HEM DE
YUNANİSTAN
DÜZEYİNDE
SORUNLAR VAR
Yunanistan
genelinde yapılan
çiftçi eylemleri ve
çiftçilerin
talepleriyle ilgili
olarak görüşlerini
paylaşan Trakya
Tarım Kooperatifi
Başkanı Erdi
Şerif, “Bu
eylemler
sayesinde tarım
sektörüyle
doğrudan bir bağı

veya bağlantısı
olmayan,
çiftçilerin

çalışmasını bilmeyen birileri
dahi bu konuda bilgi sahibi
oldu. Herkes bu anlamda
çiftçilerin bir sorunu olduğunu
anladı ve hatta benimsedi. Bu
açıdan bakınca eylemlerin
başarılı olduğunu söylemek
isterim. Yani Avrupa genelinde
bir kamuoyu oluştu. Biz
çiftçilerin problemlerini şöyle
değerlendiriyoruz: Bir; dünya
genelindeki sorunlar. İki;
Yunanistan’daki sorunlar.
Dünyaya baktığımız zaman
çiftçi kesiminin sorunları.
Özellikle Kovid sonrasında
ortaya çıkan pahalılık. Burada
da en önemli konu mazot. Bu
olmadan tarım olmaz. Dünyada
enerji sorununun ortaya
çıkması mazot fiyatını tetikledi.
Rusya – Ukrayna arasındaki
savaş ayrı bir kriz olarak tarım
kesiminin karşısına çıktı.
Dolayısıyla üretim maliyetleri
arttı ancak ürünlerde artışlar
olmadı. Yani çiftçilerin sattığı
ürünlerde aynı oranda artış
olmadı. Olmayınca da kar oranı
azaldı. Zarar yaşandı ve en
sonunda kriz çıktı. Kısacası
dünyadaki sorunu, yani tarım
sektöründeki sorunu bu şekilde
özetleyebiliriz.” dedi. 

PRİM SİSTEMİNDEKİ
DEĞİŞİKLİKLER O KADAR 
GENİŞ VE KAPSAMLI Kİ
ÇİFTÇİ BUNA UYUM
SAĞLAYAMIYOR

Yunanistan’da da tarım
sektöründeki çiftçilerin ciddi
sorunlarla karşı karşıya
olduğunu belirten Erdi Şerif
şöyle konuştu: “Biliyorsunuz
Avrupa Birliği’nin yeni Ortak
Tarım Politikası kabul edildi. Bu
çok geniş ve çok kapsamlı bir
şey. Ve Ortak Tarım Politikası’nı
anlamak öyle çok kolay bir iş
değil. İki sayfa bir yazı okuyup,
ortak tarım politikasının
uygulamalarını
anlayamıyorsunuz. Getirdiği en
önemli değişiklik prim sistemini
değiştirmesi. Bu sistem
tamamen değişti. Bununla
birlikte örnek veriyorum. 15 – 16
bin euro prim alan üreticilerin
aldığı prim miktarında yarı
yarıya düşüşler oldu.
Kaybedilen primlerin yerine de
bir şey gelmedi. Bu tarz
kayıplarımız var. Bu
değişiklikler çok keskin ve ani
bir şekilde oldu. Mazot ve
elektrik fiyatları da yükselince
işin içinden çıkılamaz bir hal
aldı. Kayıplar ne yazık ki
derinleşiyor. Buna mukabil
hükümetin de gereken adımları
atmadığını görüyoruz. Bu
nedenlerle eylemler ve grevler
başladı. Hükümet tarım sektörü
için, çiftçi kesimi için acil bir
eylem planını hayata geçirmeli.
Ancak ilan edilen küçük çapta
şeylerle değil. Yarayı
iyileştirecek nitelikte müdahale

gerekiyor. Ortak Tarım
Politikası’nın neden olduğu
olumsuzlukların ortadan
kaldırılması şart. Başka türlü
tarım sektörü ilerleyemez.
Çiftçiler mazot ve elektrik
fiyatlarının düşürülmesini,
primlerin ve desteklerin
arttırılmasını ve
basitleştirilmesini bekliyor. Çok
kabaca ve özetle bunun
söylemek gerekiyor. Çiftçiler
şimdilik eylemlerini durdurdu.
Ancak bu bir zaman tanıma
süreci bence. Ciddi adımlar
atılmazsa eylemler yeniden
başlayabilir. Dediğim gibi çok
kısa zamanda adımların
atılması lazım. Özellikle prim
sisteminde değişiklikler o kadar
kapsamlı ki çiftçi kesimi buna
bir – iki yılda uyum
sağlayabilir. Bu
değişikliklerden ve
olumsuzluklardan en çok
etkilenen kesim de ne yazık ki
yine azınlık çiftçisi oldu.
Hükümetin, değişikliklerin
neden olduğu zararın telafisi
için mutlaka hızlı bir şekilde
önlem alması ve çiftçi kesimini
desteklemesi lazım. Yeni Ortak
Tarım Politikası’nı mutlaka
enine boyuna irdelemeleri ve
yanlışlıkları düzeltmeleri
gerekir. Esneklikler
oluşturulması gerekir. Böyle
olursa zararlar bir nebze
azaltılabilir.”

9

Çiftçiler için
hükümetin acil
eylem planı
hazırlaması şart
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İSTİKLAL Marşının kabulü
ile Şehitleri Anma Günü
nedeniyle Türkiye’nin
Gümülcine
Başkonsolosluğunda 19 Mart
Salı günü tören düzenlendi. 

Anma etkinliği şehitler için
bir dakikalık saygı duruşu ve
İstiklal Marşının okunmasıyla
başladı. İstiklal Marşını İskeçeli
ortaokul öğrencisi Demirkan
Baltacı piyanoyla seslendirdi. 

Batı Trakya Türk Azınlığı
Danışma Kurulu Başkanı ve
Gümülcine Müftüsü İbrahim
Şerif törende yaptığı
konuşmada, şehitlik
mertebesinin önemine değindi.
İbrahim Şerif, Çanakkale
Savaşlarında bölgemizden 8
bine yakın kişinin şehit
olduğunu hatırlattı. 

Türkiye’nin Gümülcine
Başkonsolosu Aykut Ünal
konuşmasında, “Vatan Şairi
Mehmet Akif Ersoy’u,
Çanakkale’yi, şehitlerimizi
anmak sadece bir güne sığmaz
elbette. Şiirleriyle milletimizi
uyanmaya davet eden Mehmet
Akif, Çanakkale Destanı’yla bir
savaşın tüm tesiriyle nasıl
anlatılabileceğini gösterdi.
Çanakkale Destanı eğer bugün
bu kadar üzerine
konuşuluyorsa, bunda bir
nebze de Vatan Şairinin
muhteşem şiirinin etkisi
vardır.” dedi. 

Konuşmasında, İstiklal
Marşı için yarışmayı açan ve
şiirleri değerlendiren dönemin
Milli Eğitim Bakanı Hamdullah
Suphi Tanrıöver’in ifadelerine
yer veren Başkonsolos Ünal,
Mehmet Akif Ersoy’un milli
mücadele ruhuna yaptığı
katkıya vurgu yaptı. 

Konuşmasının ikinci
bölümünü Çanakkale Zaferine
ayıran Başkonsolos Aykut Ünal
şöyle devam etti: “Zafer
şehitlerin, gazilerin
fedakarlıklarıyla, onların
omuzlarında gelir. Varoluş ve

kurtuluş mücadelemizdeki
noksanlıkları ve fedakarlıkları
biliyorsunuz. 18 Mart, büyük
bir zaferi, bir ruhu bir duruşu
temsil eder. Geçilmesi kolay
sanılan hedefin
geçilemeyeceğini gösterir.
Deniz Zaferi ve kara savaşları
bize bir lideri de kazandırdı.

Ne mutlu bize ki Yarbay
Mustafa Kemal uğraştı,
azmetti, Çanakkale Savaşı’nda
birlik komutanı oldu ve tarih
sahnesine çıktı. Burada taktik
ve stratejik dehasını sergiledi,
akışı değiştirdi. Cephe
gerisinde de durmadı,
kurmaylarını, askerlerini
devleştirdi. Gelibolu
Yarımadası’nda kurşun işlemez
dev bir heykel gibi dikilişi,
İtilaf Devletlerinin heveslerini
kursaklarında bıraktığı gibi,
İstanbul’un da Cihan Harbi
esnasında rahat bir nefes
almasını sağladı. Yani, Mustafa
Kemal Atatürksüz bir
Çanakkale Savaşı’ndan
bahsedilemez.”

Ünal konuşmasını şu
ifadelerle tamamladı: “Bugün
aziz şehitlerimize karşı en
büyük görevimiz; uğrunda
şehit oldukları değerler
etrafında yüreklerimizi
kenetlemek, birliğimizi ve
beraberliğimizi pekiştirmektir.
Fitne, fesat ve nifak tohumu
ekmek isteyenlere Allah hiçbir
zaman fırsat vermesin.”

Törende şehitler için duayı,
İskeçe Müftüsü Mustafa
Trampa yaptı. Daha sonra
müzik öğretmenleri Mehmet
Mustafa, Batuhan Hasan ve
Mümin Ali tarafından türküler
seslendirildi. Törenin
sunuculuğunu ise
Başkonsolosluk
memurlarından Merve Mehmet
yaptı. 

Anma etkinliğine azınlık
kurum ve kuruluş başkan ve
yöneticileriyle çok sayıda
soydaş katıldı. 

Şehitler Gümülcine’de anıldı

Narlıköy, Susurköy ve Kozlardere’yi sel vurdu
RODOP iline bağlı Yassıköy

Belediyesinde 12 Mart Salı günü
sabah saatlerinde üç köyde etkili
olan yoğun yağış sele neden oldu.

Geçtiğimiz yaz aylarında
yangınlardan etkilenen Narlıköy,
Kozlardere ve Susurköy’de sel
yaşandı. Yassıköy Belediye
Başkan Yardımcısı Mehmet
Arifoğlu konuyla ilgili olarak
GÜNDEM’e yaptığı açıklamada,
sabah saatlerinde etkili olan
yağışın üç köyde sele neden
olduğunu belirtti. En büyük
sorunun Narlıköy’de yaşandığını
söyleyen Arifoğlu, bölgede bazı
evlerin zarar gördüğünü ve
yollarda yaşanan sorunların
giderilmesi için çalışmaların
devam ettiğini ifade etti. Sel
felaketinden sonra köylerde su
kesintisi yaşandığı ancak
sorunun öğle saatlerinde
giderildiği bildirildi.

Bu arada, Rodop ilinden
Sorumlu Eyalet Başkan
Yardımcısı Emanuil Tapacaz
selden etkilenen bölgeleri ziyaret
ederek incelemelerde bulundu.
Yapılan incelemeler sonucunda
Narlıköy, Susurköy ve
Kozlardere’nin şiddetli yağıştan
yoğun bir şekilde etkilendiği
belirtildi. Eyalet Başkan
Yardımcısı Tapacaz’ın
müdahalesiyle söz konusu
bölgelerde çalışma başlatıldığı ve
zarar gören yolların onarıldığı
bildirildi.

İSKEÇE Türk
Birliği (İTB)
çatısı altında
faaliyet gösteren
çeşitli gençlik
grupları ortak
etkinlik
düzenledi. 

İskeçe Türk
Birliği Gençlik
Kolu, İskeçe
Türk Birliği Halk
Oyunları Ekibi ve İskeçe Türk
Birliği Ova Bölgesi Müzik Kursu
ortak bir etkinlikte buluştu.

2 Mart  Cumartesi günü
İskeçe Türk Birliği lokalinde
gerçekleşen etkinlikte, halk
oyunları ekibi gösteri sundu,

müzik kursu
öğrencileri ise
canlı
performansla
gençlerin
karşısına çıktı.
İTB lokalinde bir
araya gelen
gençler keyifli
zaman geçirdi.
Etkinlikte İskeçe
Türk Birliği Halk

Oyunları Ekibine katılmak
isteyen gençler de
öğretmenlerden bilgi aldı. 

İskeçe Türk Birliği Başkanı
Ozan Ahmetoğlu ve dernek
yöneticileri, etkinliği gençlerle
birlikte izledi.

İTB’li gençlerden 
ortak etkinlik
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POS cihazları ile ilgili son başvuru
tarihi 31 Mart’a kadar uzatıldı. Mart
ayında işlem yapmak için randevu
alamayanlara ise 30 Nisan tarihine
kadar süre verilecek.

POS cihazlarının yazar kasalar ile
bağlanması işlemleri devam ediyor.
Ekonomi ve Maliye Bakanlığı
tarafından yapılan açıklamada,

bugüne kadar yaklaşık 60 bin
işletmenin bağlantı işlemlerini
tamamladığı, 20 bin işletmenin ise
bağlantı işlemlerini yapmak için
randevu aldığı belirtildi.

İş yerlerinin POS cihazları ile ilgili
işlemler için
(https://www.aade.gr/diasyndesipos)
adresini kullanabileceği bildirildi.

POS cihazları için ek süre

Milletvekillerine ‘hain’ suçlaması

İlhan Ahmet’in 
paylaşımına yalanlama

BATI Trakya Türk Azınlık üyesi
milletvekilleri, Türkiye Dışişleri Bakanlığı
tarafından düzenlenen Antalya
Diplomasi Forumu’na katıldıkları içi
“hain” olarak suçlandı.

Rodop ve İskeçe milletvekilleri Özgür
Ferhat ile Hüseyin Zeybek, geçtiğimiz
günlerde yapılan Antalya Diplomasi
Forumu’na katıldıkları gerekçesiyle
“newsbreak.gr” haber
sitesi tarafından
“hainlikle” itham
edildiler. Söz konusu
haber sitesinde
yayımlanan “Yeni Sol’un
iki haini” başlıklı haber –
yorumda, iki azınlık
milletvekilinin Antalya
Diplomasi Forumu
kastedilerek “Yunan
karşıtı foruma katıldılar”
denildi.

Haber – yorumda
Antalya Diplomasi
Forumu’nun 2021 yılından
bu yana düzenlendiği ve
Türkiye Cumhurbaşkanı
Erdoğan ile Türk dış
politikasındaki amaçlara
ve hedeflere hizmet ettiği
kaydedildi. Foruma,
Türkiye’nin destekçileri
ve Türkiye’ye bağlı
liderlerin katıldığı iddia
edilen newsbreak.gr
sitesindeki haberde,
“Ortaya çıkan soru şu:
Yunan Parlamentosunun
iki üyesi Erdoğan’ın şölenine katılabilir
mi? Türk Cumhurbaşkanının saman
adamlarının yanına oturabilir ve onun
milliyetçi hayallerini alkışlayabilir mi?”
ifadelerine yer verildi. Haber – yorumda
Yeni Sol milletvekilleri Zeybek ve
Ferhat’ın foruma katılmama konusunda
takip edilen “milli çizgiyi” kırdıkları ve
Türk Cumhurbaşkanını alkışlayıcıları
durumuna geldikleri belirtildi.

Hiçbir Yunan siyasi partisinin ve Batı
hükümetlerinin foruma temsilci
göndermediği iddia edilen haberde,
“Peki neden iki Yunan milletvekili bir
foruma katılarak Türk
cumhurbaşkanının revizyonist ve
Yunanistan karşıtı açıklamalarını
varlıklarıyla meşrulaştırma ihtiyacı
duydu?

Azınlık milletvekilleri Zeybek ve
Özgür, Yeni Solu mu temsil ediyordu
yoksa azınlık milletvekilleri olarak mı
katıldılar? Eğer öyleyse, Yunan
Parlamentosuna ziyaretle ilgili bilgi
verecekler mi?” denildi.

Antalya Diplomasi Forumu’na DEB
Partisi yetkililerinin de katıldığı ifade
edilen haber – yorumda ayrıca
Yunanistan’da önemli yatırımları olan iş
insanı Acun Ilıcalı ile Delfi Ekonomi
Forumu Başkanı Simeon Tsomokos’un da
forumda yer aldığı belirtildi.
Newsbreak.gr haber sitesindeki yazıda,
Yeni Sol Partisinin kısa bir zamanda milli
açıdan önemli “yanlışlara” imza attığı
iddia edildi. İki Yeni Sol milletvekilinin
Antalya Diplomasi Forumu’na
katılmasını yanı sıra Yeni Sol Başkanı
Aleksis Hariçis’in İskeçe ziyaretinde
İskeçe Türk Birliği başkanıyla görüştüğü
hatırlatıldı ve bu durumun parti
açısından soru işaretlerine neden olduğu

ifade edildi.

FORUMA BATI 
TRAKYA’DAN KATILIM
Bu yıl üçüncüsü gerçekleşen Antalya
Diplomasi Forumu’na Batı Trakya’dan
azınlık milletvekilleri Hüseyin Zeybek ve
Özgür Ferhat’ın yanı sıra Dostluk Eşitlik
Barış (DEB) Partisi Genel Başkanı Çiğdem

Asafoğlu ve Batı Trakya
Azınlığı Yüksek Tahsilliler
Derneği İnsan Hakları
Uzmanı Kerem
Abdurrahimoğlu katıldı. 

“Krizler Döneminde
Diplomasiyi Öne
Çıkarmak” ana temasıyla
gerçekleşen foruma
katılan İskeçe Milletvekili
Hüseyin Zeybek ve Rodop
Milletvekili Özgür Ferhat,
“Barış ve Kalkınmanın
Teşvikinde
Parlamentoların Rolü”
başlıklı oturumda sunum
yaptılar.

İskeçe Yeni Sol
Milletvekili Hüseyin
Zeybek, Birleşmiş
Milletler (BM) gibi
kurumların krizlerin
çözülmesinde daha aktif
rol alması gerektiğine
işaret etti. Zeybek, “Orada
da görüyoruz ki güçlü
ülkeler kendi lehine
kararlar çıkartıyor. Bir
Ukrayna savaşı, bir

Filistin katliamı. Gözümüzün önünde bir
soykırım söz konusu ve Birleşmiş
Milletler yaptırım bile yapamıyor İsrail’e
karşı.” ifadelerini kullandı.

Her ülkenin kendine göre bakış açısı
ve kendine göre menfaatleri olduğunu
söyleyen Ferhat, dünyada yaşanan kriz
ortamına dikkat çekerek, “Krizler
hepimizin kapısını çalabilir. Son yıllarda
savaşlar, gıda ve enerji krizleri ve bunun
beraberinde gelen fiyatlardaki artışlar,
yaşadığımız pandemi olayları ve insani
krizler gibi. Bu yaşananlara hepimiz
tanık olduk. Şu anda Filistin’de
yaşadığımız görüntüleri hiçbir zaman
unutmayacağız. Bizler ve parlamenterler
artık gerekli inisiyatifi almamız gerekir
diye düşünüyorum.” ifadelerini kullandı.

Ferhat, Aleksis Çipras’ın başkanlığı
döneminde Türkiye - Yunanistan
ilişkilerinin iyi düzeyde seyrettiğini, ciddi
krizlerin yaşanmadığına dikkat çekti.

DEB PARTİSİNDEN 
AÇIKLAMA 
DEB Partisinden foruma katılımla  ilgili
yapılan açıklamada şu ifadelere yer
verildi: “DEB Partisi heyeti ADF
kapsamında Dışişleri Bakanlığı İkili
Siyasi İşler ve Denizcilik-Havacılık-Hudut
Genel Müdürü Burak Özügergin, AK Parti
Genel Başkan Yardımcısı Zafer Sırakaya,
Eski Dış İşleri Bakanı ve NATO
Parlamenterler Asamblesi Türk
Delegasyon Başkanı Mevlüt Çavuşoğlu,
Kosova Bölgesel Kalkınma Bakanı Fikrim
Damka, Avrupa Konseyi Genel Sekreteri
Marija Pejcinovic Buric ile bir araya geldi.
Yine akademi ve basın dünyasının önde
gelenleri ile gerçekleştirdikleri
görüşmelerde heyet Batı Trakya Türkleri
ve sorunları hakkında bilgi verdi.”

TÜRKİYE Cumhuriyeti İletişim
Başkanlığı Dezenformasyonla
Mücadele Merkezi , Rodop milletvekili
İlhan Ahmet’in yaptığı paylaşımının
yalan olduğunu belirtti. 

Açıklamada, İlhan Ahmet’in
“Türkiye medya ombudsman kararı
sonrası halkımıza açıklama” başlıklı
paylaşımının gerçeği yansıtmadığı
belirtildi.

Dezenformasyonla Mücadele
Merkezinden yapılan açıklamada, “Bazı
sosyal medya hesaplarından, ‘Türkiye
Medya Ombudsman kararı’ başlığıyla
yapılan paylaşımlar
dezenformasyondur.

İddiaya konu paylaşımlarda,
‘Türkiye’de medya ombudsmanlığı
kuruluşunun bağımsız ve itibarlı bir
kuruluş olduğu ve bazı isimlerle ilgili
karar verdiği’ yönünde iddialarda
bulunulduğu tespit edilmiştir.

Türkiye’de kişi ve haberler adına
karar merci olan herhangi bir medya
ombudsmanlığı kurum veya kuruluşu

bulunmamaktadır. Paylaşımda ‘karar’
olarak nitelendirilen ifadeler şahsi
görüştür.

Asılsız iddialara itibar etmeyiniz.”
denildi.

Bu yıl üçüncüsü
gerçekleşen

Antalya
Diplomasi

Forumu’na Batı
Trakya’dan

azınlık
milletvekilleri

Hüseyin Zeybek
ve Özgür Ferhat,

DEB Partisi
Genel Başkanı

Çiğdem Asafoğlu
ve BTAYTD

İnsan Hakları
Uzmanı Kerem

Abdurrahimoğlu
katıldı. 
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Azınlık eğitimindeki sorunları
meclis gündemine taşıdı

Loverdos, Meriç Nehri kıyısında
yeni partisini açıkladı

YENİ Sol Milletvekili
Özgür Ferhat, özel
üniversiteler hakkındaki
yasa tasarısı
görüşmelerinde mecliste
yaptığı konuşmada Batı
Trakya’daki azınlık
eğitimine de değindi. 

YDP hükümeti
tarafından azınlık
okullarının terk edildiğini
vurgulayan Özgür Ferhat,
azınlık eğitiminin

değersizleştirildiğini,
verilen tüm sözlere
rağmen eğitimin şartlarını
iyileştirmek için hiçbir
katkıda bulunulmadığını
söyledi.

Okullarda yeterli
teknolojik imkanların
bulunmadığını ve
öğretmenlerin yetersiz
olduğunu söyleyen Özgür
Ferhat, “Azınlık eğitimine
gösterdiğiniz tavır ile

azınlığı yok etmeye
çalışıyorsunuz.” ifadesini
kullandı.

Uygulanan yanlış
politikalar sebebiyle son
yıllarda onlarca okulun
kapatıldığını hatırlatan
Özgür Ferhat, Batı
Trakya’da faal azınlık
ilkokulu sayısının 100’ün
altına düştüğünü
vurguladı.

GEÇEN yıl PASOK’tan ayrılan
Andreas Loverdos “Demokratlar”
(Dimokrates) adını verdiği yeni
partisinin kuruluşunu Meriç ilinden
açıkladı.

Sosyal medyada yayımladığı video
ile yeni partisinin kuruluşunu duyuran
Loverdos’un Meriç Nehri’ni arkasına
alarak açıklama yapması dikkat çekti.

Loverdos görüntülü açıklamasında
partisini “vatansever, halkçı, siyasi
olarak liberal, modernist, dijital,
reformist, kapsayıcı” sözcükleriyle
tanımladı. 

Loverdos’un, “Meriçli
hemşehrilerim, Yunanistan’ın kalbinin
hızla attığı, sınırlarımızın aynı
zamanda Avrupa’nın sınırları olduğu
bu yerde, partimiz ‘Demokratlar’ın
kuruluşunu ilan ediyorum.” ifadelerini
kullanması dikkat çekti.

Yaklaşık bir buçuk dakikalık videoda
partisinin kuruluşunu Meriç ilinden
yapmasının tesadüf olmadığına vurgu
yapan Loverdos, “Buradan tesadüfi
olarak başlamıyoruz. Yunanlıların
serhat boylarını koruduğu, yakın
zamanda, 2020’de bir işgal girişimini
püskürttüğümüz yerden bir mesaj
gönderiyorum. Buradan bir mesaj
çıkıyor ve tüm Avrupalılara gidiyor:
sadece birlik ve güven içinde
savaşacağız, Avrupa Birliği’nin yeniden
doğuşu için başarıyla mücadele
edeceğiz.” ifadelerini kullandı.

Loverdos açıklamasını,
“Dinamizmle, ılımlılıkla, sağduyu ile
biz Demokratlar mücadeleye
başlıyoruz. İçimizde bulunan daha iyi
bir Yunanistan için.” sözleriyle
tamamladı. 

Geçen yıl mayıs ve haziran ayında
yapılan genel seçimlerde milletvekili
seçilemeyen Loverdos, ocak ayında
2024 yılında yapılacak Avrupa
Parlamentosu seçimlerine katılmak
üzere yeni bir parti kuracağını
açıklamıştı. 

B. Trakya’da toplu iftar
programları başladı

MERİÇE ilinin Sofulu Belediyesine bağlı
Büyük Derbent köyünde soydaşlar camide
toplanarak toplu iftar programı düzenledi.

İftar programına Türkiye’nin Gümülcine
Başkonsolosu Aykut Ünal, Batı Trakya Türk
Azınlığı Danışma Kurulu (BTTADK)
Başkanı ve Gümülcine Seçilmiş Müftüsü
İbrahim Şerif, Türk azınlık kurum ve
kuruluş temsilcileri ile çok sayıda soydaş
katıldı.

İftar programının ardından kısa bir
konuşma yapan Başkonsolos Ünal, Batı
Trakya’da yılın ilk toplu iftarına
katılmaktan duyduğu memnuniyeti dile
getirdi. 

Ünal, bu tür etkinliklerin birlik ve
beraberlik duygusunu pekiştirdiğini
söyledi.

16 Mart Cumartesi akşamı da İskeçe’nin
Demircik köyünde de toplu iftar programı
düzenlendi.

MIHMILLI’DA İFTAR
İskeçe Müftülüğünün de katkılarıyla İskeçe
Ova Kültür Dayanışma Kardeşlik Derneği
ile Mıkmıllı köyü Mütevelli Heyeti
tarafından 18 Mart Pazartesi günü
gerçekleştirilen iftara azınlık temsilcilerinin
yanı sıra Yunanlı yerel yöneticiler de
katıldı. 

İftar programına İskeçe Müftüsü
Mustafa Trampa, Türkiye’nin Gümülcine
Başkonsolosluğunu temsilen Ramadan
Duban, İskeçe Milletvekili Burhan Baran,
DEB Partisi Başkanı Çiğdem Asafoğlu,
Topiros Belediye Başkanı Thomas Mihoğlu,
İskeçe Sanayi ve Ticaret Odası Başkanı
Stelios Moraitis, eyalet meclis üyeleri Fatih
İsmailko ve Salih Yörük, azınlık dernek
başkan ve yöneticileri, yerel yöneticiler ve
diğer davetliler katıldı. Soydaşlar akşam
ezanıyla oruçlarını açtı. İfrat duasını ise
İskeçe Müftü Yardımcısı Ahmet Hraloğlu
yaptı. 

KOZLUKEBİR Belediyesi’ne bağlı Kurcalı köyünde yaşlı bir soydaş
evinde çıkan yangın sonucunda hayatını kaybetti.
Kurcalı köyünde 18 Mart Pazartesi akşamı bir evde yangın çıktı. Yangın
sonucunda Mehmet Kuru isimli 88 yaşındaki soydaş yanarak hayatını
kaybetti.
Yangının sebepleri ile ilgili soruşturmanın devam ettiği belirtildi.

evİNDe çıKAN yANgıNDA hAyATıNı KAyBeTTİ
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İSKEÇE MÜFTÜ YARDIMCISI

Ramazan ayı ve kazanımları

B ütün insanlara hidayet
rehberi olan Kur’ân-ı
Kerîm’in indirildiği

mübarek Ramazan ayına buruk bir
sevinç ile girdik. Buruk sevinçle
ifadesini kullandım, çünkü
maalesef dünya üzerinde insanın
yüreğini acıtan olayların
gölgesinde bu onbir ayın
sultanına kavuştuk. İslâm
coğrafyasında işgaller, kitlesel
katliamlar, gözyaşları artarak
devam ediyor. Elbette gelişiyle
Ramazan bizi tarifi mümkün
olmayan bir sevince gark etti. Bu
üzücü olayların ve sıkıntıların
yanında Ramazanda oruç tutmak
apayrı bir üstünlük ve şereftir.

Batı Trakya Müslüman Türk
Azınlığı olarak bizler de
Ramazan’a coşkuyla kavuştuk.
Özellikle çocuklar çeşitli
etkinliklerle bu mübarek aya
girdiler. Tabi yukarıda da
bahsettiğim gibi, ne yazık ki bütün
çocuklar bu sevinci yaşayamadan
Ramazan ayına girdiler. 

Peygamberimiz (s.a.s.) bir
hadîs-i şerifte şöyle buyuruyor: 

“Mü’minler birbirlerini
sevmekte, birbirlerine acımakta ve
birbirle rini korumakta bir vücuda
benzerler. Vücudun bir uzvu hasta
olduğu zaman, diğer uzuvlar da bu
sebeple uykusuzluğa ve ateşli
hastalığa tutulurlar.” (Buhârî,
Edeb, 27; Müslim, Birr, 66)

Bu hadis-i şerife göre; en
yakınımızdan tutun da dünyanın
neresinde olursa olsun bir
mü’minin başına bir bela musibet
gelirse, onun acısını hepimiz
duymalıyız. Buna göre dünyanın
birçok yerinde, Doğu Türkistan’da,
özellikle Filistin’de, Gazze’de
bombalar altına Ramazan ayına
giren kardeşlerimiz için duyarsız
kalamayız. Duaların kabul olduğu
bu rahmet ve mağfiret günlerinde,
iftar ve sahurda en azından o
kardeşlerimiz için dua edelim.
Rabbim en yakın zamanda
yaşadıkları zulümlerden kurtarsın.
Onlar da Ramazan sevincini ve
ardından gelecek bayram
coşkusunu yaşasınlar.

Evveli rahmet, ortası mağfiret,
sonu da cehennem azabından
kurtuluş olan Ramazan ayı ilâhi
kazançların çok olduğu mübarek
bir aydır. Fakiri zengini, kadını
erkeği, yaşlısı genci ortak bir
sevinç paylaşılır. Sadece Allah’ın
emri olduğu için oruç tutuyoruz. O
“Yeme!” dediği için biz yemiyoruz,
O “Ye!” deyince de iftarı
yapıyoruz. Bu ay bize çok şey
kazandırmaktadır. Şöyle ki;

* Bir ay boyu haramı terk
ettiğimiz gibi, helale de el
sürmüyoruz, ağzımıza almıyoruz,
yemiyoruz, içmiyoruz. Her zaman

istediği gibi hareket etmeye
alışmış olan nefis emir dinlemeyi
öğreniyor; kulluğun farkına
varıyor. Böylece oruçla birlikte
maddi ve manevi bütün varlığımız
hakiki mülk sahibinin emrine
giriyor. Ondan geldiğimizi ve
tekrar Ona döneceğimizi
anlıyoruz.

* Oruç, insanın günahlardan
korunmasına vesiledir.
Ramazan’da suç oranlarının
azalması oruç ibadetine bağlıdır.
Oruçla şeytanın insan üzerindeki
etkileri azalırken Allah’ın nuru
genişler.

* Oruç bize nimetlerin kıymetini
bildirir ve nimetler karşısında
şükran duygularımızı uyandırır.
Yoksulların halinden anlama
şuuru getirir. Oruçlu kişi aç
insanların halini düşünür,
merhamete gelir ve onlara yardım
eder. Bu da insanlar arasındaki
sevgi ve saygı bağlarını
kuvvetlendirir. Toplumsal barışın
teminine yardımcı olur.  

* Ramazan ayında oruç insanı
kanaate alıştırır ve onu maddenin
esaretinden kurtarır. Bizlerden
ihtiras ve açgözlülük zincirlerini
koparıp sabır denilen ahlakî
meziyete eriştirir. İradelerimizi,
hak yolunda kullanmamızı sağlar.
Oruç riya ve gösterişten uzak bir
ameldir. Çünkü oruç, diğer ameller
gibi insanlar tarafından fark
edilmez. 

* Ramazan başlı başına bir
nefis eğitimidir, bir kalp
ferahlığıdır ve bir vicdan
huzurudur. Gençliğine, servetine,
gücüne, makamına güvenen insan
oruçla buluşunca, Rabbiyle
beraber oluyor; sonuç itibariyle de
şeytanın ve nefsin elinden
yakasını kurtarıyor. 

* Zekât ve fitrelerimizi ihtiyaç
sahibi kardeşlerimize vererek,
onların evlerinin de şenlenmesine
vesile olmanın sevincini yaşıyoruz.

* Kur’an ayı olan Ramazan
ayında hatim okuyoruz, mukabele
dinliyoruz. Daha da önemlisi Yüce
Kitabımızı iyi anlamaya ve
hayatımıza O’nu hakim kılmaya
gayret gösteriyoruz.

Bu sürecin sonunda ödül
olarak “Ramazan Bayramı” ikram
edilir. Ramazan bizlere bir bilinç
aşılar. Bu bilinç; doğruluk, onur,
vakar, sabır, edep-iffet, tevazu,
hilm, cömertlik ve cesaret gibi
yüce vasıfları bizlere kazandırır.  

Ramazan ayının ve
nihayetindeki Ramazan
Bayramının, Batı Trakya
Müslüman Türk Azınlığına ve
İslam dünyasına huzur ve barış
getirmesini, İslam dünyasının ve
bütün bir insanlığın uyanışına ve
dirilişine vesile olmasını Yüce
Rabbimizden niyaz ediyoruz. 

DİN VE TOPLUM

Ahmet HRALOĞLU
Selanik’teki Yeni Cami bayram
namazı için tahsis edilecek

SELANİK’teki Yeni Cami’nin bayram namazı
için ibadete açılacağı bildirildi. Eğitim ve Din
İşleri Bakanlığı Genel Sekreterliğinden yapılan
açıklamada, söz konusu caminin 10 Nisan
Çarşamba günü Selanik’te yaşayan Müslümanlar
ve şehri ziyaret eden Müslüman turistlerin
bayram namazını kılmaları için tahsis edileceği
ifade edildi.

Yunan makamları, Selanik’teki Müslüman
derneklerin 2018’den bu yana bayram namazının
Yeni Cami’de kılınmasına ilişkin taleplerini
kabul etmiyordu. Selanik’te yaşayan
Müslümanlardan, bayram namazını kıldıracak
din adamlarının cemaat tarafından itibar gören
kişilerden biri olması yönünde talep var. 

Ulusal medyada yer alan haberlerde ise
Selanik’te bayram namazını kıldıracak imamın,
Yunan devleti tarafından belirleneceği haberleri
yer aldı.

DAHA ÖNCE DE BAYRAM NAMAZI 
İÇİN TAHSİS EDİLMİŞTİ
Selanik’te yaşayan Müslümanlar, 2018 yılında da
bayram namazı için belediye tarafından tahsis
edilen Osmanlı eseri Yeni Cami’de toplanmıştı.
Yeni Cami’deki bayram namazına aralarında
Türkiye’nin Selanik Başkonsolosu Orhan Yalman
Okan’ın da bulunduğu yaklaşık 200 kişi
katılmıştı. Bayram namazı ilk kez Batı Trakya’da
seçilmiş müftülük tarafından görevlendirilen
imam ve müezzin tarafından kıldırılmıştı.

Cami, 2013 ve 2014 yıllarında da tahsis edilmiş
ancak hükümetin devlet tarafından atanmış
imam ısrarı üzerine bayram namazında saflar
boş kalmıştı.

Selanik’teki Yeni Cami, Osmanlı döneminde
inşa edilen son cami olma özelliğini taşıyor.
Osmanlı döneminde 1902 yılında İtalyan mimar
Vitalyano Poselli’ye inşa ettirilen Yeni Cami,
1925-1963 yıllarında müze olarak kullanıldı.
Kültür ve Turizm Bakanlığı tarafından 1986
yılında restore edilen cami, halen Selanik
Belediyesi tarafından sergi salonu olarak
kullanılıyor.

YURTDIŞI Türkler ve Akraba
Topluluklar Başkanlığında
(YTB), 19 ülkede temelden Türk
eseri olup sonradan kiliseye
dönüştürülen eserlerin
anlatıldığı “Kiliseye Çevrilen
Türk Eserleri” adlı kitap
tanıtıldı.

YTB Başkanı Abdullah
Eren’in ev sahipliğinde
düzenlenen tanıtıma, kitabın
yazarı yüksek mimar Mehmet
Emin Yılmaz, YTB görevlileri,
akademisyenler, sivil toplum
kuruluşlarının temsilcileri ve
çok sayıda davetli katıldı.

Eren burada yaptığı
konuşmada, “Soydaş ve akraba
coğrafyamızdaki mimari

eserleri, yadigarları gün yüzüne
çıkaran çalışmalara destek
olmak özellikle yine
ecdadımızın zamanında
zorunlu göçlerle, sürgünlerle
yerlerinden edildikleri
alanlarda sözlü tarih
çalışmaları yapmak ve bu
acıları hatırlatmak ve yadetmek
amacıyla çok farklı çalışmalar
yürütüyoruz.” dedi.

YTB tarafından yürütülmüş
ve gelecekte yürütülecek olan
çalışmalardan bahseden Eren,
geçmişte yaşanılan acılardan
ders alınması gerektiğini
kaydetti. Eren, acıların bir daha
tekrarlanmaması için de
hatırlanması gerektiğine işaret

ederek, “Geleceğe dair de bir
arada yaşama irademizi, bunlar
güçlendirsinler diye bu
çalışmaları yapıyoruz.” diye
konuştu.

Türkiye’deki kurumların
çalışmalarının kapsam, içerik
ve etkisinin arttığını
vurgulayan Eren, “Kiliseye
Çevrilen Türk Eserleri çalışması
şüphesiz içinde yer alan
eserlerin tasnifiyle, tarifiyle
yarın, bir gün oralarda
yapılacak diğer çalışmalara da
ışık tutacaktır diye ümit
ediyorum.” şeklinde konuştu.

Eserin yazarı Yılmaz da
kitaba ilişkin bilgiler verdiği bir
sunum yaptı. Tanıtım etkinliği,
eserdeki fotoğraflardan oluşan
serginin gezilmesiyle sona erdi.

“Kiliseye Çevrilen Türk
Eserleri” başlıklı çalışmanın
ikinci baskısı YTB yayını olarak
Türkçe ve İngilizce yayımlandı.

Yüksek Mimar Mehmet Emin
Yılmaz’ın 13 yıllık çalışması
olan eser, toplam üç cilt ve 1425
sayfadan oluşurken; 19 ülkede
bulunan Türk mirası eserlerin
içinde kiliseye dönüştürülen
yapılar ele alınıyor. Çalışmanın
üçüncü cildinde
Yunanistan’daki yapıların
üzerine yoğunlaşılıyor.

20 Mart 2024

‘Kiliseye Çevrilen Türk Eserleri’
kitabının tanıtımı yapıldı

Eğitim ve Din İşleri
Bakanlığı Genel
Sekreterliğinden yapılan
açıklamaya göre,
Selanik’teki Yeni Cami 
10 Nisan Çarşamba günü
Ramazan Bayramı
namazı için tahsis
edilecek.
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TÜRKİYE eski Devlet Bakanı
Cavit Çağlar’ın, Batı Trakya’nın
Gümülcine kentinde başlayıp
siyaset, spor, medya ve iş
dünyasının son 50 yılına damga
vuran hayatı, “Fırtınalı Bir
Yaşamöyküsü” başlıklı kitapla
okuyucusuyla buluştu.

Gazeteci Hulusi Turgut’un
kaleme aldığı, Sema
Çubuklu’nun editörlüğünü
yaptığı kitapta, Çağlar’ın
çocukluk ve gençlik yılları,
siyasete girişi, bakanlık
yaparken yaşadıkları,
Süleyman Demirel ile yol
arkadaşlığı, Bursa’daki
faaliyetleri, NTV’nin kuruluşu,
cezaevi anıları ile Türk-Rus
ilişkilerine katkılarından dolayı
aldığı dostluk nişanı süreci
aktarılıyor.

Henüz 5 yaşındayken, Batı
Trakya’daki iç savaştan kaçıp
ana vatanda hayata tutunmaya
çalışan Türk bir ailenin çocuğu
olan Çağlar’ın çok yönlü
hayatına, çocukluk yıllarından
itibaren anıları, siyasi hayatı, iş
tecrübeleri ve yakın tarihine ışık
tutacak belgeler de kitapta yer
alan bilgiler arasında.

“CELAL BAYAR VE 
ADNAN MENDERES’İN
OLDUĞU ARACIN ÖNÜNE
ATTIM KENDİMİ”
Cavit Çağlar, AA muhabirine
yaptığı açıklamada, hayatının
badireler ve sıkıntılar içerisinde
geçtiğini ifade ederek, anılarını
gazeteci Hulusi Turgut’un
kaleminden okuyucularla
buluşturmak istediklerini
söyledi.

Atalarının, Karaman’dan
Balkanlar’a öncü güç olarak
gittiğini anlatan Çağlar, “İkinci
Dünya Savaşı sonrası
Gümülcine’de karışıklık oluyor.
Ailem Türkiye’ye dönmeye
karar veriyor. Biz bir kayıkla
Meriç’i geçiyoruz, ben henüz
daha 5 yaşındayım, Karaağaç’a
gidiyoruz. Sonra Akhisar’a
gidiyoruz. Babam
Gümülcine’deki tüm birikimiyle
Akhisar’da bir değirmen alıyor.
Böylece, bizim ana vatandaki
hikayemiz başlamış oluyor.”
diye konuştu.

Babası ile dedesi müftü olan
Çağlar, ailesinin eski soyadının
“Molla” olduğunu ifade ederek
şöyle devam etti:

“Akhisar’a kaçak geldiğimiz
için ‘vatansız’ hükmündeyiz.
Nüfus kağıdımız yok, uzun
yıllar da olmadı. Ben 13
yaşındayım, Akhisar’a Celal
Bayar ve Adnan Menderes
gelmişti. Arkadaşlarım
‘vatansız’ diye bizimle dalga
geçiyordu, çok üzülüyordum.
Bir mektup yazdım. Akhisar
Belediyesinin açılışı sırasında
Celal Bayar ve Adnan
Menderes’in olduğu aracın
önüne attım kendimi. Ortalık
karıştı tabii, ben bir mektup
verdim. ‘Biz Türk’üz, bizim

atalarımız Karaman’dan
Balkanlar’a gitmiş. Biz tekrar
ülkemize döndük, vatanımıza
geldik ama nüfus kağıdımız
yok.’ dedim. Rahmetli Adnan
Menderes daha sonrasında bir
uçak kazası geçirdi Londra’ya
giderken. Arkadaşlar vefat etti,
kendisi sağ kaldı. Londra
dönüşü üç ay sonra bir Resmi
Gazete yayımlandı. Bizim Türk
vatandaşlığımız olmuş oldu.”

Akhisar’da yaşadığı süre
boyunca, eczanede çıraklık
yaptığını, simit, kurabiye
sattığını, benzin istasyonunda
çalıştığını anlatan Çağlar,
babasının vefatı sonrası
İstanbul’a geldiğini, kendisini
dayısının yetiştirdiğini belirtti.

Askerlik sonrası Bursa’ya
yerleştiğini, burada evlendiğini,
iş kurduğunu dile getiren
Çağlar, “Bursa’da bir
imparatorluk kurduk.
Tırnaklarımızla kazıdık.
Bankamız oldu. Siyasi atmosfer
bizi hırpaladı, bankamıza el
koydular. Biz onun da altından
kalktık. Borcumuzun üç mislini
ödedik. Amerikalılarla ters
düştük, tutukladılar bizi. Geldik
9 ay 15 gün burada cezaevinde
kaldık. Sonra 700 yılla
yargılandık ve beraat ettik her
şeyden.” diye konuştu.

“BEN O GÜNLERE
GİDEBİLSEM RAHMETLİ
ALPARSLAN TÜRKEŞ’İ
DİNLERDİM”
Eski Devlet Bakanı Çağlar,
Doğru Yol Partisinin (DYP)
Türkiye’nin çimentosundaki
merkez parti olduğunu ifade
ederek, o dönem DYP’nin
Sosyaldemokrat Halkçı Parti
(SHP) ile koalisyon
görüşmelerinde kendisinin
önemli görevler üstlendiğini
söyledi.

Çok pozitif düşünen bir insan
olduğunu dile getiren Çağlar,
“Ben her gecenin bir sabahı
olacağına inananlardanım.
Demirel’den aldığım çok önemli
öğütler vardır. Demirel,
‘Barışmasını bilmeyen kavga
etmesin.’ derdi. Ben kavgayı
sevmem, mücadeleyi severim,
pes etmem ve ileriyi çok iyi
görürüm. Beni büyüten dayım,
‘Eğer Cavit bir konuda ısrar
ediyorsa sonunda muhakkak
haklı olduğu anlaşılır.’ derdi.”
şeklinde konuştu.

Çağlar, “Hayatınızdaki en
büyük hatanız, pişmanlığınız
nedir?” şeklinde soruya ise bir
hata yaptığını, DYP
başkanlığını kaptırmaması
gerektiğini belirterek şunları
söyledi:

“Şimdi ben o günlere
gidebilsem, rahmetli Alparslan
Türkeş’i dinlerdim. O çok istedi
benim DYP Genel Başkanı
olmamı. Ben Demirel’den
bekledim, o da hiçbir şey
söylemedi. Biz de saygımızdan
hareket etmedik, kenarda

kaldık. O gün olaylar farklı
gelişmiş olsa Türkiye bugün
bambaşka yerdeydi. Hatam
budur. Ne yapalım, kader,
kısmet.”

“PUTİN’İN DOSTLUK NİŞANI 
TÜRKİYE’DE SADECE 
BANA VERİLDİ”
Cavit Çağlar, kitaptaki her
bölümün tarihin bir dönemine
ışık tuttuğunu ifade ederek,
Türkiye-Suriye sınırında Türk
hava sahasını ihlal eden SU-24
tipi savaş uçağının
düşürülmesiyle sonuçlanan
hadiseden sonra kendisinin,
dostları aracılığıyla Türkiye ve
Rusya ilişkilerine katkı
verdiğini anlattı.

Çağlar, “Türkiye’de Erdoğan,
Rusya’da Putin’in güçlü
liderliği olmasa biz o barışı
sağlayamazdık. Sayın
Cumhurbaşkanımız dedi ki
‘Özür dilemem, tazminat
vermem.’ Biz bu şekilde o
anlaşmayı yaptık. Putin’in
dostluk nişanı Türkiye’de
sadece bana verildi. Bu açıdan
çok mutluyum. Bugün Rusya
bizim en büyük komşumuz,
büyük işler yaptığımız, ticaret
yaptığımız kardeş bir ülke.”
şeklinde konuştu.

Çağlar, gençlere istihdam
yaratacak girişimlere öncü olma
tavsiyesinde bulunarak,
“Teknolojiyi ihmal edemeyiz.
Selçuk Bayraktar bu anlamda
çok başarılı. TEKNOFEST’lerle
gençliğe ümit veriyor. Bunların
daha çok olması lazım.
Türkiye’de iyi bir nesil var. Harp
sanayisinde çok başarılıyız,
savaş uçağı, helikopter
yapıyoruz. Yani bu çok büyük
başarı, bunu küçümsemememiz
lazım, mühim olan yapmaktır,
başarmaktır, devamı daha da
büyüyerek gelir.” dedi.

“KİTAP BİYOGRAFİDEN
ÇIKIP POPÜLER TARİH
KİTABINA DÖNÜŞTÜ”
Kitabın yazarı, gazeteci Hulusi

Turgut da öz geçmişin,
“biyografi” olarak
tanımlandığını ve bu yazı
türünün insan hikayesi
olduğunu ifade ederek,
biyografinin bir tarih kitabı
olmadığını ancak tarihçileri
beslediğini söyledi.

Turgut, kitabın biyografiden
çıkıp popüler tarih kitabına
dönüştüğünü belirterek,
Çağlar’ın yaşamına etki eden
olaylara belgeleriyle yer
verdiğini belirtti.

Cavit Çağlar’ın anı ve
biyografisini yazmak için
1996’da araştırmaya
koyulduğunu anlatan Turgut
şunları kaydetti:

“Kendileri henüz 50’li
yaşların başındaydı. O güne
kadar yaptıkları gerçekten
başarı öyküsüydü. Kitabımızın
hazırlık aşamasını zamana
yaydık. Geçen 28 yılda Cavit
Bey’in yeni başarılarının yanı
sıra fırtınalarına da tanıklık
ettik. Cavit Çağlar’ın yaşam
öyküsündeki hareketlilik 79 yıl
boyunca zaman zaman başarı
zaman zaman da fırtınanın
eseri. O öykünün derinlerinde
dolaşmak, ayrıntılarını
yakalamak, bizler için büyük bir
sınav oldu. O sınavı başarıyla
verebilmişsek, kendimizi mutlu
hissedeceğiz.”

14
B. Trakya’dan başlayan fırtınalı hayat: Cavit Çağlar

yassıköy Belediyesinde yeni
başkan yardımcıları açıklandı

RODOP iline bağlı Yassıköy Belediye Başkanı Caner İmam
yeni başkan yardımcılarını açıkladı.

Caner İmam, 8 Mart Dünya Emekçi Kadınlar Gününde
Yassıköy Belediyesi Toplumsal Cinsiyet Eşitliği Komitesi Yönetim
Kurulu’nu makamında ağırladı.

Belediye Başkanı Caner İmam, Meclis Üyesi Sibel Hacı Ali’yi
Kültür, Gençlik ve Toplumsal Cinsiyet Eşitliği Politikalarından
sorumlu Belediye Başkan Yardımcılığı görevine atadığını
duyurdu.

Yassıköy Belediye Başkanı Caner İmam, Belediye Meclis Üyesi
Theodoros Nikolaidis’i de İstihdam ve Turizmden Sorumlu
Belediye Başkan Yardımcısı ve Tarımsal Kalkınma Ofisi Başkanı
olarak görevlendirdi. 
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Fenerbahçe ligden çekiliyor mu?
FENERBAHÇE, 2 Nisan 2024 tarihinde

düzenleyeceği olağanüstü genel kurul
toplantısını KAP’a bildirdi. Toplantıda
ligden çekilme kararı oylanacak.

TAKIM LİGDEN 
ÇEKİLECEK Mİ?
Fenerbahçe’nin KAP açıklamasında,
kulübün hakim ortağı Fenerbahçe Spor
Kulübü tarafından alınan kararın
kamuoyuna sunulduğu belirtildi.
Fenerbahçe Başkanı Ali Koç, daha önce
ligden çekilme düşüncesini dile getirmişti.

Fenerbahçe’nin KAP açıklaması şu
şekilde;

“Şirketimiz hakim ortağı Fenerbahçe
Spor Kulübü tarafından, Kulübün 2024/7
sayılı Yönetim Kurulu Kararı 19.03.2024
tarihinde Şirketimize bildirilmiş olup,
alınan kararı kamuoyunun bilgisine
sunarız.

Fenerbahçe Spor Kulübü Yönetim
Kurulu’nun , 18.03.2024 tarihinde aldığı
kararlar aşağıda yer almaktadır.

Tüzüğümüzün 20. Maddesinin ikinci
fıkrasının (c) bendi gereği Yönetim
Kurulu’nun tamamının talebi üzerine,
aşağıdaki gündemle Olağanüstü Genel
Kurul Toplantısı yapılmasına; toplantının, 2
Nisan 2024 Salı günü saat 17.00’da Ülker
Stadyumu Fenerbahçe Şükrü Saracoğlu
Spor Kompleksi, Kadıköy, İstanbul
adresinde yapılmasına, gerekli çoğunluk
sağlanamadığı takdirde toplantının, 9
Nisan 2024 Salı günü, aynı yer ve saatte,
aynı gündemle, çoğunluk aranmaksızın
gerçekleştirilmesine, karar verilmiştir

Gündem :
1- Açılış,

2- Genel Kurul Başkanlık Divanı Seçimi,
3- Saygı Duruşu,
4- İstiklal Marşı,
5- 17 Mart 2024 gecesi oynanan Süper Lig

müsabakasında meydana gelen olaylar ve
son dönemde Türk futbolunda yaşananlara
istinaden Futbol A Takımımızın Süper
Lig’den çekilmesi dâhil, alınacak
aksiyonların değerlendirilmesi,

6- Kapanış”

ALİ KOÇ NE DEMİŞTİ?
Fenerbahçe Başkanı Ali Koç, çarşamba
günü kulüp televizyonunda katıldığı
programda ligden çekilme düşüncesiyle
ilgili olarak şu sözleri kullanmıştı;

“Gerekiyorsa bir alt lige düşeceğiz!
Herkes aklını başına almalı! Her gün

ölmektense bir gün öleceğiz. Gerekirse 1
sene oynar, çıkarız. Yeter! Maç 2-2 bitse
şampiyonluk gitti! Belki başka yerde
yapacaklar! Bunu kim organize etti?
Trabzonspor Yönetim Kurulu organize
etmedi? Birileri etti! Neden polis yoktu,
neden emniyet önlemi alınmadı?”

“Fenerbahçe’ye bu ligde yer yok. Siz bize
bu ülkenin dışlanmış kulübü gibi muamele
yaparsanız, bunu devlet için de TFF için de
medya için de söylüyorum, biz kendi
geleceğimizi kendimiz belirlemek
zorundayız. Bu şantaj, tehdit değil! Artık
kendi kararımızı vermeliyiz!
Fenerbahçeliler tahrik etti demeye
getiriyorlar. İnsan utanır. İşin nereye
gideceğini biliyorum. Riyad krizinden farkı
olmayacak!”

ULUSLARARASI Futbol
Tarihi ve İstatistikleri
Federasyonu (IFFHS) tarafından
Avrupa kulüpler sıralamasını
güncellendi. Son bir yılın
verilerinin dikkate alındığı
listenin ilk sırasında
Manchester City kulübü yer
aldı.

IFFHS, Avrupa kulüpler
sıralamasında değişikliğe gitti. 1
Mart 2023 ile 29 Şubat 2024
tarihleri arasındaki verilerin
dikkate alındığı listenin ilk 20
sırasında iki Türk takımı
bulunuyor.

IFFHS tarafından yayımlanan
liste şöyle:

Manchester City

Real Madrid
Inter
Bayer Leverkusen
PSV
Union SG
Roma
Sporting
Atletico Madrid
Porto
Bayern Münih
Feyenoord
Fiorentina
Fenerbahçe
West Ham United
Barcelona
Milan
Arsenal
Galatasaray
Benfica

Avrupa kulüpler
sıralaması güncellendi

Fiorentina CeO’su 
Joe Barone 
hayatını kaybetti
İtalyan Fiorentina  takımının
CEO’su Joe Barone, geçirdiği
rahatsızlık sonrası 57 yaşında
hayatına gözlerini yumdu.
Fiorentina’dan yapılan
açıklamada şu ifadeler
kullandı:
“Fiorentina bugün derin acı ve
büyük üzüntüyle, kulübün
yakın tarihine damga vuran ve
hiçbir zaman unutulmayacak
bir şahsiyet olan Giuseppe
Barone’nin vefat haberini
açıklıyoruz.
Fiorentina, büyük
profesyonelliğini, kalbini ve bu
renklere olan tutkusunu
sunan bir adamın korkunç
kaybıyla yıkıldı.” 

FIFA, Türk kulüplerine ceza
yağdırdı. Süper Lig’de
Kayserispor’a süresiz; Adana
Demirspor, Antalyaspor,
Ankaragücü ve Konyaspor’a
ise 3 dönem transfer yasağı
getirildi. Öte yandan Birinci
Lig takımlarından Eyüpspor’a
da 3 dönem transfer yasağı
uygulandı.

FIFA, 1 Süper Lig takımına
süresiz, 4 Süper Lig ve 1 Birinci
Lig takımına ise üçer dönem
transfer yasağı getirdi.

FIFA’nın sitesinde yer alan
bilgilere göre, Süper Lig
takımlarından Mondihome

Kayserispor’a süresiz, Yukatel
Adana Demirspor, Bitexen
Antalyaspor, MKE Ankaragücü
ve TÜMOSAN Konyaspor’a 3’er
dönem transfer yasağı getirildi.

Birinci Lig takımlarından
Eyüpspor da FIFA’nın 3 dönem
transfer yasağı verdiği takımlar
arasında yer aldı.

İşte o takımlar ve cezaları:
Kayserispor: Süresiz
Adana Demirspor: Üç

dönem
Ankaragücü: Üç dönem
Antalyaspor: Üç dönem
Konyaspor: Üç dönem
Eyüpspor: Üç dönem

FIFA’dan 5 Süper Lig
takımına transfer yasağı

eURO 2024 için 
play-off zamanı
Almanya’da düzenlenecek
olan EURO 2024 için
turnuvaya katılma hakkı
kazanacak olan 3 takım Play-
Off ile belli olacak.
EURO 2024’te gruplar belli
olurken, şampiyonada
oynamaya hak kazanacak son
3 takım da play-off’lardan
gelecek. 12 takımın mücadele
edeceği 6 yarı final
karşılaşması 21 Mart
Perşembe günü oynanacak ve
kazananlar finale yükselecek.
Bu maçları kazanan 3 takım,
26 Mart’taki final maçları
sonrası Avrupa Şampiyonası
bileti almaya hak kazanacak.
Play-off karşılaşmalarında
program şöyle:
Play-off A Yolu
22.45 Polonya - Estonya
22.45 Galler - Finlandiya
Play-off B Yolu
22.45 Bosna-Hersek -
Ukrayna
22.45 İsrail - İzlanda
Play-off C Yolu
20.00 Gürcistan -
Lüksemburg
22.45 Yunanistan -
Kazakistan
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Ramazan, davul çalma 
geleneğiyle karşılandı

İSKEÇE’nin Şahin köyünde
çoğunluğu çocuklardan
oluşan geleneksel Osmanlı
kıyafetli davulcular, ikindi
namazının ardından tüm köyü
dolaşarak ramazan ayının
gelişini haber verdi.

Köy İmamı İlter Meço, AA
muhabirine, bu geleneğin köy
halkı arasında neşe ve birlik

duygusu yarattığını söyledi.
Bu adetlerin ramazan

ayının manevi atmosferini
güçlendirdiğini belirten Meço,
bu ayın tüm İslam alemi ve
Batı Trakya Türklerine
hayırlara vesile olmasını
diledi.

Meço, “Özellikle bu ayda
Allah, Müslümanların uyanış

ve kurtuluşunu nasip eylesin.
Allah, özellikle Filistin’de
işgalden beri katledilen
kardeşlerimizin kurtulmasını
nasip eylesin. Bizler, niyet,
temenni ve dualarımızla
yardımcı olabiliyoruz.
Umudumuz Allah’ın yardımı.”
dedi.

Asafoğlu sorunları anlattı
Dostluk Eşitlik Barış (DEB)

Partisi Başkanı Çiğdem
Asafoğlu, Batı Trakya’daki Türk
azınlığın sorunlarına ilişkin,
"Batı Trakya’da, Yunanistan’da
Türk olmak yasak. Tek bir birey
olarak Türk olduğunuzu ifade
edebilirsiniz. Ancak iki, üç kişi
bir araya geldiğinde Türk
olduklarını ifade edemezler.
İçerisinde Türk kelimesi geçen
herhangi bir dernek, bir kurum
veya kuruluş kuramazsınız."
dedi.

Asafoğlu, Anadolu Ajansının
(AA) "Global İletişim Ortağı"
olduğu, Belek Turizm
Bölgesi’ndeki NEST Kongre
Merkezi’nde düzenlenen
Antalya Diplomasi Forumu
(ADF) 2024’te, AA muhabirine
açıklamalarda bulundu.

ADF’yi, "çok önemli" bir
forum olarak nitelendiren
Asafoğlu, dünyanın çeşitli
bölgelerinde devam eden
çatışmaları hatırlattı.

Asafoğlu, ADF’de panellerde
"ciddi mesajlar verildiğine"
değinerek, forumda Gazze ve
Filistin konusunda da ciddi
tartışmalar yapıldığını ve
ADF’nin verimli geçtiğini
söyledi.

Batı Trakya’daki Türk
azınlığın iki ülke
ilişkilerinden
etkilendiğini söyleyen
Asafoğlu, "Ama bu
dönemde çok net
yansımalar pozitif
yansımalar olduğunu
düşünmüyorum
açıkçası. İskeçe
Azınlık Lisesinde
ciddi bir sorun var,
bir bina sorunu
var." ifadesini
kullandı.

Asafoğlu, söz konusu
meselenin istenilirse kısa sürede
çözülebileceğine işaret ederek,
Yunanistan’ın okul için yer
göstermesiyle sorunun
çözüleceğini dile getirdi.

"Kimliklerinin inkarı" ve
eğitim sorunu gibi güncel
sorunlarının da olduğunun
altını çizen Asafoğlu, ekonomik
alanda yaşanılan zorlukların
ciddi göçlere sebep olduğunu
vurguladı.

Asafoğlu, "kimliklerinin
inkarının" ana sorunlarından
biri olduğunu kaydederek
Avrupa İnsan Hakları
Mahkemesinde (AİHM) "haklı
bulunmuş davaları" olduğunu
aktardı.

İskeçe Türk Birliği (İTB) gibi
çok köklü derneklerin olduğuna
işaret eden Asafoğlu, "İskeçe
Türk Birliği davası, Avrupa
İnsan Hakları Mahkemesinde 16
yıl önce haklı bulundu fakat
derneğin içerisinde tabelasında
Türk kelimesi olduğu için, bu
derneğimiz hala ne yazık ki

resmi
faaliyet

güdemiyor." diye konuştu.
Asafoğlu, Batı Trakya’daki
duruma ilişkin şunları

kaydetti: "Batı Trakya’da,
Yunanistan’da Türk

olmak yasak. Tek bir
birey olarak Türk

olduğunuzu
ifade
edebilirsiniz.
Ancak iki, üç
kişi bir araya
geldiğinde
Türk

olduklarını
ifade
edemezler.
İçerisinde
Türk
kelimesi
geçen

herhangi bir dernek, bir kurum
veya kuruluş kuramazsınız."

Asafoğlu, Batı Trakya
Türklerinin "kimlikleriyle" ilgili
sorunlar yaşadığını
vurgulayarak "Bizler Batı
Trakya Türkleri olarak ne
zaman ki kimliğimizi ifade etsek
ne zaman ’Biz Türk’üz ve Batı
Trakya’da yaşayan azınlık
Türk’tür’ desek, ne yazık ki
Yunan devleti tarafından milli
güvenliği tehdit eden unsurlar
olarak yaftalanıyoruz." dedi.

"Demokrasinin beşiği"
olduğunu savunan ve Avrupa
Birliği üyesi olan bir ülkede bu
durumu çok "trajikomik"
bulduğunu belirten Asafoğlu,
"Ancak biz Yunan devletinden
Yunan yetkililerden çok fazla
bir şey istemiyoruz." ifadesini
kullandı.

Asafoğlu, sorunların diyalog

yoluyla çözülmesini talep
ettiklerini söyleyerek "Batı
Trakya Türk azınlığı olarak
zaten belki de dünyanın en
uysal azınlıklarından biriyiz.
Yıllardır olan yoğun baskılara
rağmen asla hiçbir zaman bir
taşkınlık yapmadık. Rodop ve
İskeçe illeri zaten ülkenin suç
oranının en düşük olduğu iller.
Bütün sorunların
çözülebileceğini düşünüyoruz."
şeklinde konuştu.

Batı Trakyalı Türkler olarak
kendileriyle alakalı alınan
kararların önce azınlığa
sorulmasını istediklerini
vurgulayan Asafoğlu, azınlıkla
istişare edilmesini talep etti.

Röportajdan sonra
Asafoğlu’na AA’nın "KANIT"
kitabı da takdim edildi.
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